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DOGON TEDNA
Dne 24. in 25. detem., jdo v litijski občini obhajali svoj 

občinski praznik v spomin na noč pred 18 leti, ko so se na 
Tisju nad Litijo zbrali partizanski borci drugega štajerskega 
bataljona, ki so se pod vodstvom Staneta Rozmana in Dušana 
Kvedra hoteli prebiti na Štajersko. Takrat so Litljani dejansko 
pomagali našim borcem NOV, stopali v njihove vrste in jim 
pomagali z zbiranjem hrane in obleke. Prav ta napad naših 
borcev je pomagal, da je vnesel med okupatorske čete zmedo 
in končno pripomogel k uspelemu proboju štajerskega bata* 
ljona.

Ko bo skončana Zasavska cesta, ki jo bodo pričeli kmalu 
graditi, se obetajo s to važno komunikacijo v Zasavju tudi 
litijski občini izredno lepe perspektive, posebno za njeno 
kmetijsko gospodarstvo, saj bo tedaj s svojimi pridelki laže 
po krajši poti zalagala močne potrošniške centre v zasavskih 
revirjih, prav tako pa laže zalagala naše rudnike z jamskim In 
ostalim lesom, ki ga je v litijski občani veliko. Oboje bo poce
nilo za občino močno gospodarsko okrepitev.

Vsem delovnim ljudem občine Litija želimo ob njihovem 
prazniku, da bi se njihova industrija in kmetijstvo krepko 
razvijala tudi vnaprej, kar bo pripomoglo k dvigu življenj
skega standarda prebivalstva občine Litija.

NEKATERI VTISI Z DOSEDANJIH OBČNIH ZBOROV SZDL

Kaj pa programi dela Večja skrb novim kadrom
Ko so bile letos volitve v v Trbovljah se je takoj spoznal Anketa, ki so jo izpolnili ude. 

vodstva aktivov LMS končana, in je pred dnevi priredil eno- leženci seminarja, je pokazala, 
je bilo opaziti, da je y vodstva dnevni seminar za najožja vod- da je bil seminar zelo potreben 
prišlo zelo veliko novih mla- stva mladinskih aktivov. Šemi- in da je treba drugo leto tak

Za letošnje občne zbore os
novnih organizacij Socialistične 
zveze, kjer so jih že imeli, je 
značilna razmeroma dobra ude
ležba, manj vzpodbudno Pa je 
to, da tu pa tam poročila o de
lu organizacij niso bila posebno 
»krbno pripravljena. Zato so se 
Ponekod občni zbori spremeni
li v zbore volivcev, kjer so 
ljudje govorili več o drobnih, 
lokalnih in drugih' vprašanjih, 
mnogo manj pa o delu organi
zacij Socialistične zveze, njeni 
Potitičnogospodarsk; in druž
beni vlogi, in podobno. Sicer 
je prav, da so ljudje prinašali 
tisto, kar po njihovem mnenju
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NEHRUJEV INTERVJU
Za. ameriško televizijo
Indijski premier Nehru je v 

Intervjuju za ameriško televizi
jo izjavil, da Je njegova vlada 
Pripravljena začeti neposredna 
Pogajanja s kitajsko vlado za 
ureditev obmejnih sporov, ven
dar če bi začeli razgovore prej, 
kot bi bili za to dani potrebni 
Pogoji, bi lahko dosegli le ne
gativne rezultate.

VOLITVE V BELGIJSKEM 
KONGU

V nedeljo so bile v Belgij
skem Kongu volitve v mestne 
svete, katerih se je udelžil0 le 
malo Število volivcev. Glavna 
stranka AKABO je volitve 
bojkotirala, zaradi česar Je 
Prlšl0 do ponovnih spopadov. 
Volitve so potekale v senci 
mečnih vojaških straž.

HAMMARSKJOELD POTUJE
Glavni sekretar OZN Dag 

Ha mmarskjoeld je bil sedaj na 
krajšem oddihu na Švedskem. 
Te dni je odpotoval v Dakar na 
Prvo etapo svoje dva tisoč kilo
metrov dolge in pet tednov tra
jajoče poti po Afriki, kjer bo 
obiskal 21 afriških dežel, in 
sicer: Senegal, Liberijo, Gvine
jo, G.uio, Francoski in Britanski 
Kamerun, Belgijski Kongo, Ru
ando - Urundi, Tanganjiko, 
Zanzibar, Kenijo, Ugando, Eti
opijo, Sudan, ZAR, Tunizijo in 
tri dežele, ki bodo prihodnje 
leto postale neodvisne; Somali
jo, Nigerijo in Togo.

RAZGOVORI 
O GOSPODARSKEM

SODELOVANJU Z ITALIJO
V Beogradu so se pričeli 18. 

decembra razgovori o aktualnih 
vprašanjih s področja gospodar
skih odnosov med Jugoslavijo 
in Italijo.

UPOR V PARAGVAJU
Paragvajski notranji minister 

Je na tiskovni konferenci pove
dal. da so zatrli osemdnevni 
organizirani upor.

VELIKA CETVORICA 
ZASEDA

V soboto, 19. decembra so se 
tešli v Elizejski palači v Parizu 
in pričeli razgovore najvišji 
predstavniki tako imenovanega 
»malega vrha«, namreč repre
zentanti Francije. ZDA, Veli
ke Britanije in Zahodne Nem
čije — de Gaulle, Eisenhjnver, 
Macmillan in Adenauer.

V H £ M E
za čas cul 24. decembra do 3. ja
guarja 1960.

Sprva izboljšanje vremena, ki 
bo predvidoma trajalo nekaj • 
dni, a v zadnjih dneh decem
bra zopet padavine.

Okrog novega leta kaže na 
izboljšanje, ki pa ne bo traja- 
*o voč kot dva dni, nato pa 
buisorno padavine.

Pomembnejša ohladitev, ki Pa 
J* bo dolgo trajala, se priča
nje v zadnjih dneh decembra, 
*«®»d pa kade tudi na sneg- 

Dr. V. M.

ni napak, da se razpravlja na 
občnih zborih, vendar bi mora
la vodstva OO SZDL poskrbeti 
za vsebinsko smer s tem, da bi 
nakazala, o čem je treba naj
več govoriti.

Se slabše je to, da je malo- 
katera osnovna organizacija 
razgrnila Pred članstvo svoj 
bodoči delovni program. Na
vadno je predsednik na koncu 
poročila o dejavnosti organiza
cije končal s temi besedami: 
»Novoizvoljenemu odboru naše 
organizacije Socialistične zveze 
Pa želimo mnogo uspehov pri 
njegovem nadaljnjem delu!« 
Kajpak je to najlaže; zaželeti 
novemu vodstvu dosti uspehov, 
novi odbor Pa naj kar sani se
stavi delovni program, o kate- =i 
re*n pa članstvo verjetno ne g 
bo dosti vedelo. Mislim, da je j§= 
bila doslej najosnovnejša na- HH 
paka občnih zborov ta, da so §|j§ 
vodstva pozabljala, da je le g 
vsestransko dober, skrbno pre- gg 
tehtan program dela, ki ga gg 
osvojijo ljudje, najboljši kaži- gg 
pot, kakšno bo prihodnje delo- gg 
vanje te ali one organizacije. |jj 
Ne moremo reči, da so osnovne Hf 
organizacije v zadregi s tem, =1 
kaj naj bi počele. Nalog je to- jgj 
liko, da jih organizacije navad, gg 
no kljub dobri volji in navzlic gg 
vsestranski aktivnosti ne mo- gg 
rejo opraviti. Zdaj pa si za- gg 
mislimo to ali ono osnovna or- 
gsnizacijo Socialistične zveze, {§§ 
ki nima lastnega programa de- g 
la. Saj bo naravnost nujno pri. |g 
siljena, da na kampanjski na- gg 
čin opravlja svoje naloge,

Ta problem ni nov; vleče se §|g 
že nekaj let. Kljub temu, da m 
so občinski odbori SZDL veno- =§ 
mer pred vsakoletnim občnim gg 
zborom opozarjali na to, da je p! 
treba sprejeti programe dela, gg 
je to naletelo na več ali manj gg 
gluha ušesa. Doseženo je tg| 
bilo morda edino to, da so vsaj gg 
večje organizacije na hitrico gg 
uvrstile v svoje programe dela §H 
nekaj vzgojnih predavanj, član- §Ji 
skih sestankov, in program Je gl 
bil narejen. Kasneje so se ču- gg 
dili, če na to ali ono slabo pri- g 
Plavljeno, predavanje ni bilo 1= 
ljudi. So pač pozabili, da so §SI 
ljudje siti slabih predavanj, gg 
prav tako siti vsebinsko med- m 
iih članskih sestankov in po- H| 
dobno. Priznati pa je treba, da UH 
so te in podobne izkušnje na- fg| 
potile osnovne organizacije, da gg 
so se letos bolj resno lotile pri- 3g 
previjanja programov dela, za- gg 
to smejo računati, da bodo ime- j= 
li večje uspehe v svojem delu. jgg 

Na letošnjih občnih zborih IH 
smo ponekod slišal; tudi tole: Igj
kaj nam pomagajo program: J
dela, če pa ni ljudi, ki bi Jih g 
izvedli, p0 izvolitvi se namreč 
dogaja to, da ostanejo delavni v 
vodstvih samo predsednik, taj
nik, in morda še nekaj članov.
Ostali pa niti na seje ne pri
hajajo. Ce vodstvo organizaci
je ne vztraja in ne opozarja 
neaktivnih članov na njihove 
dolžnosti, potem je seveda 
tako. V kolikor pa na podlagi 
sprejetih programov dela vsake, 
mu odborniku določijo njegove 
naloge, se zadeva bistveno spre. 
meni; človek ve, da je odgovo
ren za to ali ono stvar in se

zavzel, da .jo opravi. Torej spet 
primer, ki resno kaže, da so 
lahko vsi člani odbora te ali 
one osnovne organizacije delav
ni le tedaj, če je program dela 
tak, da vsakogar zaposluje.

Zal je pričujoči sestavek že 
nekoliko pozen. V mnogih os
novnih organizacijah so že 
opravili občne zbore in celo vo
litve. Ni pa rečeno, da je pre
pozno. Ni dvoma, da se bo 
članstvo Socialistične zveze po 
volitvah novih vodstev vnovič 
sešlo. Zavoljo tega bi bilo prav. 
če bi novoizvoljena vodstva 
skupno s starimi napravili pro

grame dela in jih istočasno z 
izidi volitev dali članstvu v ob
ravnavo. Občinski odbori Soci
alistične zveze bi morali vztra
jati na tem, da ima vsaka, tudi 
najmanjša organizacija svoj 
program dela, ki naj ga tudi iz
vede. Kajti imeti program dela, 
a ne izvajati posamezna njego
va napotila, je ravno tako, kot 
biti brez programa. Želimo, da 
bi postale osnovne -organizacije 
Socialistične zveze aktivne 
usmerjevalke vsega družbenega 
življenja v svojih krajih, kjer 
delajo. To je zanesljiva pot, ki 
drži k napredku. (v)

dincev, da pa tem v glavnem 
manjka potrebna politična iz
obrazba, ki jo mora imeti mla
dinski voditelj. Občinski komite

nar je imel namen seznaniti 
udeležence s povsem praktični
mi stvarmi, k; jim bodo pri 
delu v aktivu nujno potrebna.

S PLENUMA OBČINSKEGA KOMITEJA ZKS 
HRASTNIK

Pred dnevi je zasedal plenum 
občinskega komiteja ZKS v 
Hrastniku, na katerem so obra
vnavali zaključke II. plenuma 
ZKJ ter naloge OPO v luči tega 
plenuma. Plenarnega zasedanja 
v Hrastniku so se udeležili vsi 
sekretarji osnovnih partijskih

organizacij. — Gradivo II. ple
numa CK ZKJ bodo podrobno 
obdelali na sestankih OPO 
hrastniške občine. Prvi del bod0 
obravnavali meseca januarja, 
drugi del pa v februarju. Takoj 
nato bodo volitve v OPO na 
področju hrastniške občine.

22. DECEMBER — DAN JLA

Nerazdružljive vezi
Tradicija je, da pravimo, da so naši narodi in naša 

Armada povezani z nerazdružljivimi vezmi enotnosti. Po
sebno še letos, ko praznujemo štiridesetletnico Zveze ko
munistov, kjer smo imeli številne manifestacije te enot
nosti. Bilo je obilo skupnih naporov, a tudi vidnih 
uspehov. Da bi zapisali vse primere vzajemnega sodelo
vanja, je skoraj nemogoče. Pa vendar — evo vam nekaj 
kronike, ki govori o tem zgovorno:

Na reki Bistrici so vojaki v bližini vasi Kuti v fočan- 
ski občini zgradili viseči most za pešce. Ni bil to izjemen 
napor zanje, ki so izurjeni v teh poslih. Most so napravili 
hitro in z lahkoto. Vendar je bila njihova pobuda za to 
prav tako hutnana kot lepa. Kajti na kraju, kjer so vojaki 
zgradili most, so morali otroci gaziti vodo, ali pa so hodili 
na nasprotni breg reke po vrvi, kar je bilo naporno in 
nevarno. In vendar — morali so preko reke: na drugi 
strani reke je namreč bila njihova šola.

— Zgradili bomo most za šolarje, da se otroci ne bodo 
več trudili z bredenjem preko reke, so dejali vojaki.

In tako so izpolnili svojo obljubo prej, kot bi kdo 
pričakoval. Najsrečnejši so bili šolarji. Vojakom so se 
najiskreneje zahvalili.

Na zadružnih njivah in kmetijskih posestvih v Dobrem 
polju v Bački je štiri sto vojakov pospravljalo koruzo 
z njiv. Pomagali so, da dobro žetev pravočasno spravijo 
na varno. Vojaki so delali požrtvovalno. Devetdeset 
petoric je obralo 9—10 hektarov koruze dnevno. Kmetje 
so opazovali vojake.

•*- Dobro delajo, so rekli z zaupanjem. — Obrati toliko 
koruze dnevno, je še za profesionalne obiralce dosti.

V občini Bela crkva so obiralci v uniformi napravili 
42.000 ur pri istem poslu. Tisti, katerim so pomagali, so 
bili navdušeni nad požrtvovalnostjo vojakov. Poklonili 
so jim štiri televizijske aparate in več radijskih sprejem
nikov. Na ta način so jim pokazali svojo zahvalo in 
priznanje.

Ko se je pri Banjaluki dogodila huda prometna ne
sreča, so na kraj nesreče takoj prihiteli vojaki. Tekli so, 
kolikor so jih noge nesle, da kar najhitreje pomagajo po
nesrečencem. Triletno dekletce, ki je imelo nogo vklešče- 
no med tračnicami, je preplašeno klicalo majorja Niko- 
lovskega.

— Prosim vas, stric!
In oficir ji je pazljivo in nežno rešil nogo izmed 

tračnic.
Poročnik Mihajiovič, vodniki Cupič, Martinovič In 

Milojevič, vojaki Grujovič, Kratic, Vavčar, čular, Sojkov, 
fantič In drugi so storili vse. kar je človeško mogoče, da

pomagajo ranjencem. Sedeminsedemdeset jih je dalo kri, 
ki je bila potrebna pri operaciji. Še dvakrat večje število 
vojakov in starešin je čakalo pripravljenih, da store Isto.

Ko je v podjetju »Agrosnabditelj« v Skoplju izbruhni) 
požar, sta desetnik in razvodnik Sarapka s štiridesetimi- 
vojaki s plinskimi maskami planila v goreče prostore, 
kjer je bilo polno dima. Skupno z gasilci so ob skrajni 
požrtvovalnosti udušili požar.

V isti garniziji so vojaki uredili dvorišče za učence 
šole »Enajsti oktober«.

Ko so kmetje iz Kotorskega v svojo vas napeljali 
električno razsvetljavo, so poklicali vojake iz Doboja na 
to praznovanje. Vojaška kulturnoumetniška skupina jim 
je takrat pripravila ustrezen program.

V Kijevu je enota, ki je v kraju imela vojaške vaje, 
našla priliko, da priredi več filmskih predstav za tam
kajšnje prebivalce.

Navedimo še neko pismo Stojana Blagojeviča, delavca 
iz Niša,\ ki ga je pisal komandantu Druge proletarske 
brigade:

»Tovariš komandant,« piše v pismu, »včeraj je moj 
sin, ki je star dve leti in pol, padel v vodnjak. Nikogar 
izmed starejših ni bilo tedaj doma, Ce ne bi bilo vašega 
vojaka Stanislava Povuliča, bi bil najnesrečnejši oče. 
Vojak je takoj skočil v vodnjak in rešil mojega sina. Hotel 
sem se mu oddolžiti, vendar je odbil kakršen koli sprejem 
nagrade rekoč, da je storil samo svojo dolžnost. Skromen 
je ta mladenič... Enota, ki v njej služi, sme računati nanj 
v najhujših trenutkih__«

Inženirske enote so tudi letos zgradile blizu 100 kilo
metrov cest in železniških prog, kakor tudi več mostov 
in tunelov. Starešine in vojaki pa so vsa ta dela opravili, 
da se uče in izpopolne v svoji stroki.

Toda navedeni podatki še zdaleč ne pokažejo vse 
graditeljske aktivnosti pripadnikov Armade pri lokalnih 
delih v komunah, niti ne pomoči, ki so jo nudili oblastnim 
organom in prebivalstvu. Vojaki so na ta način sodelovali 
pri socialistični izgradnji države, zraven pa vsakodnevno 
opravljali svoje vojaške dolžnosti in se izpopolnjevali v 
vojaškem znanju ter obvladanju sodobne vojne tehnike, 
s katero so jugoslovanski narodi opremili svojo Armado.

Dvaindvajseti december je praznik pripadnikov Arma
de. S srcem in svojimi mislimi so praznovali tudi tisti, ki 
so že bili vojaki, in tisti, ki še bodo. V določenem smislu 
je bil to in bo to tudi v bodoče praznik vsega našega 
ljudstva, vseh tistih, ki grade svojo državo in so pri
pravljeni braniti njene socialistične pridobitve.

PODPOLKOVNIK VASILIJE CEROVlC
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PEČ0VNIŠKI RUDARJI 

NA DELU V HRASTNI- 
SKEM RUDNIKU

Rudnik Pečovnik pri Celju je 
zadela huda nesreča, ker je voda 
zalila njegove jame. Delo v 
rudniku so morali do nadalj
njega ustaviti. Da pa rudarji ne 
bi bili prizadeti, jih bodo za
poslili drugje. Tako je uprava 
rudnika Trbovlje - Hrastnik 
predlagala pečovniškim rudar
jem, da Je pripravljena jih za
posliti na avojem novem obratu 
Novi Dol, nadalje v hrastni- 
ških jamah. Pečovnlškl rudarji, 
ki jih je 101, s« že vozijo iz Pe
čovnika z avtobusom na Novi 
Dol In Hrastnik. Tako je za
poslitev pečovniških rudarjev do 
nadaljnjega zagotovljena. V 
primeru, da bodo v Pečovnikih 
dela spet obnovili, se bodo ru
darji vrnili na domači rudnik.

seminar organizirati že pred 
letnimi sestanki aktivov, saj je 
seminar dal konkretne napotke 
za organizacijo in vodenje se
stankov, konference, konkretne 
akcije ter naloge, ki jih ima 
mladina v komuni. Seminar je 
zel0 lepo uspel ter je bil storjen 
sklep, da se v naslednjih dveh 
mesecih priredita še dva podob
na seminarja.

Anketa je dala odgovor tudi 
na vprašanje, če je potrebna 
večerna politična šola. Poka-' 
zalo se je, da je to najboljša 
priložnost za sistematično vzgo
jo novih kadrov, saj program 
Šole zajema teme lz marksizma, 
politike in gospodarstva.

Razen predavanj ln debate so 
izkušnje iz lanskega leta po
kazale, da bi se med samo šolo 
zelo obnesle konkretne akcije, 
ki naj jih mladina v občin; iz
vrši, tako na primer ustanovi
tev domskih skupnosti, posta
vitev sveta abonentov, sodelo
vanje pri organizaciji kakšne 
proslave, poživitev dela poseb
no šibkega aktiva in podobno. 

Take akcije bi bile najboljša 
šola za nove kadre, ki si mo
rajo razen ustrezne politične 
izobrazbe pridobiti še potrebne 
izkušnje za delo med mladino.

Ker pa šola sama ne more do
bro delati, če Jo .bodo mladinci . 
obiskovali samo kot posamezni
ki, je potrebno, da se že sedaj 
v začetku organizira zanimiva 
ekskurzija ali izlet, tako da bi 
šola postala kolektiv, saj bodo 
tedaj razprave Po predavanjih 
stekle veliko bolj sproščeno, kot 
je bilo to v navadi do sedaj.

Kaže, da je večerna politična 
šola najboljši način'za sistema
tično politično vzgojo kadrov, 
saj bo v Trbovljah zajetih z 
lanskoletno in letošnjo šolo 
nad 120 mladincev, ki so s; pri
dobiti precejšnje izkušnje za 
delo v organizaciji LMS.

V HRASTNIKU 
SE PRIPRAVLJAJO 

NA VOLITVE V S2DL
V nedeljo, 20. t. m.. So bili 

občni zbori osnovnih organiza
cij Socialistične zveze na vasi 
na področju hrastniške občine. 
Tako so bili občni zbori v Tur
ju, Čečah, Svibnem, Zebniku, 
Hotemežu, Podkraju in še dru
god. V kraju Vrbovo je bil obč
ni zbor že v petek. Na vseh 
občnih zborih so člani' SZDL 
obravnavali gospodarska vpra
šanja, dosežene uspehe v posa
meznih osnovnih organizacijah, 
prav tako pa so na njih spre
jeli kandidatne liste z« volitve 
SZDL, ki bod0 v občini Hrast
nik v nedeljo, 10. januarja 1900.
— Do konca leta bodo opravile 
občne zbo-e 'udi os«" • orga
nizacije SZDL v centrih.

VOLITVE
NOVIH VODSTEV S2DL 

V ZAGORJU

NASA ABMANA — ZVESTI ČUVAR NASE NEODVISNOSTI

Na nedeljskih tajnih volit
vah novih vodstev SZDL v sa- 
gorski občini je volilo skoro 
100 odstotkov članstva. — Do
končni izid Je nad 98,5 odstot
ka. Na volitve so se izredno 
skrbno pripravile vse osnovno 
organizacije. Pet osnovnih or
ganizacij je opravilo volitve že 
do 10. ure, ostalo članstvo pa 
je volilo do 14. oz. 15. ure. Ta 
lepa udeležba na volitvah v 
nove odbore kaže, da se član
stvo vedno bolj zaveda pome
na Socialistične zveze v politič- 
nodružbenem življenju.

Vsi novo izvoljeni odbori so 
bodo še ta teden konstituirali 
in obravnavali programe dela 
za prihodnje leto.



DE OBČINSKEGA LJUDSKEGA ODBORA TRBOVLJE

Urejevanje predpisov
o stanovanjskih razmerjih

Na svoji sobotni seji Je občin1 
»ki ljudski odbor v Trbovljah na 
■kupni seji obeli zborov imel na 
dtaevnem redu vrsto predpisov, ki 
■aj bi uredili stanovanjska raz
merja v občini. Oba zbora nista 
dokončno sklepala o sprejetju 
predloženih odlokov glede na spo
ročeno priporočilo, da naj se glede 
občinskih predpisov na področju 
stanovanjske politike sklepa po
gojno upoštevajoč razprave, ki so 
le v teku v zveznem merilu in 
bo LO dokončno o tem sklepal na 
prihodnji seji, ki bo predvidoma 
2S. t. m.

Iz razpravo o posameznih pred
loženih odlokih povzemamo bistve
ne predloge sveta za stanovanjske 
komisije in odbornlšklh komisij 
ter volivcev na pravkar izvedenih 
zborih volivcev, kakor tudi odbor
nikov obeh zborov na seji sami.

K odloku o določitvi elementov 
za izračunavanje stanarine in o 
delitvi dela stanarine na hišne

»klade na območju občine Je bil 
prvi predlog glede valorizacije 
vrednosti točke, ki je predvidena 
na 450 din. Predložen je bil pred
log, Po katerem naj bi se valori
zirala vrednost točke v spodnjem 
delu Trbovelj za Zasavsko in Ko
lodvorsko cesto ter Cesto ob že
leznici In za Bevško na 430 din. 
Več pripomb Je bilo tudi glede 
točkovanja stanovanj, kjer Je bilo 
poudarjeno, da pravilnik predvi
deva ocenjevanje elementov, ne 
upošteva pa v zadostni meri ka
kovosti in starosti elementov.

Oba zbora sta bila mnenja, da 
je treba zbrati vso gradivo, zbra
no na zborih volivcev in ga pro
učiti, vzporedno pa naj bi se skli
cal ponovni sestanek vseh popiso
valcev stanovanj ter bi na tej 
osnovi dokončno sklepali o dolo
čilih tega odloka, ki je eden od 
važnejših, katere mora sprejeti 
občinski LO.

K odloku o posebni odškodnini

za uživanje vrta In sadovnjaka po 
nosilcih stanovanjske pravice v 
družbeni lastnini Je bilo predlože
no priporočilo, naj bi se za sadov
njake računalo za uživanje 3 din 
od kvadr. metra, za zelenjadne 
vrtove pa 4 din od kvadr. metra 
letno. Glede sadovnjakov oz. vrtov 
bo treba do naslednje seje razči
stiti vprašanje tistih zemljišč SLP 
ali v lasti gospodarskih organiza
cij, ki že plačujejo ustrezno doivi uiucšuu u«- sirunu vila. nuunsija pregieua se-
hodnino. Za uživanje sadnega vita znam elementov v stanovanju ter

OBČINSKA ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE

aCISANI. PIONIRJI. MLADINA!
DEDEK MRAZ

s svojim spremstvom vam bo v dneh od 27. decembra 1959 
do 3. januarja 1960 pripravil veliko veselja in sabave.

27. DECEMBRA
ob 10.00 uri: Kino Delaivski dom: matineja filma »Veliko 

potovanje«;
ob 17.00 uri: Prihod dedka Mraza na prostor med Pošto 

in Veleblagovnico;
ob 18.00 uri: I. prireditev »Pokaži, kaj znaš« z nastopom 

oictbanov in pionirjev v gledališki dvorani 
Delavskega doma (vstopnina: sedišča 60 din, 
stojišča 50 din).

28. DECEMBRA
ob 10.00 uri: KSatner: »Pikica in Tonček«, mladinska igra 

v režiji Geni Rak v gledališki dvorani De
lavskega doma. Za cicibane otroških vrtcev 
in šol Čeče, Dobovec, Partizanski vrh; 

ob 11.00 url: Kino Svoboda II, predstava filma »Veliko po
tovanje« za pionirje osnovne šole Trbovlje II; 

ob 18.00 nri: Kšstner; »Pikica in Tonček« za pionirje 
osnovne šole Trbovlje-Vode; 

ob 15.30 url: Kino Svoboda II, predstava filma »Veliko 
potovanje« za pionirje osn. šole Trbovlje II.

29. DECEMBRA
ob 10.00 url: Kšsitner: »Pikica in Tonček« za pionirje 

osnovne šole Trbovlje-Vode;
ob 16.00 uri: Kšetner: »Pikica in Tonček« za pionirje 

osnovne šole Trbovlje II;
ob 17.00 uri: Kino Svoboda Zasavje: predstava filma

»Pravljica o gozdnem velikanu«.

30. DECEMBRA
ob 9.00 uri: Ka&tmer: »Pikica ln Tonček« za pionirje 

osnovne šole Trbovlje;
ob 14.00 uri: Kšstner: »Pikica in Tonček« za pionirje 

oanovne šole Trbovlje II;
ob 15.00 url: Kino Svoboda Zasavje: predstava filma

»Pravljica o gozdnem velikanu«; 
ob 17.00 uri: Odhod dedka Mraza na prostoru med Pošto 

In Veleblagovnico;
eb 18.00 url: II. prireditev »Pokaži kaj znaš« v gledališki 

dvorani Delavskega doma;
1. JANUARJA 1960

ob 16.00 url: III. prireditev »Pokaži kaj znaš« v gledališki 
dvorani Delavskega doma.

2. JANUARJA
eb 16.00 uri: KSstner: »Pikica in Tonček« za cicibane 

i) spremstvu staršev in ostale (vstopnina: 
sedišča 60 din, stojišča 50 din);

3. JANUARJA
eb 16.00 uri: Kdstner: »Pikica ln Tonček« za oetale (vstop

nina: sedišča 60 ddn, stojišča 50 din).

KAJ PRIPRAVLJAJO ZA DEDKA MRAZA 
V HRASTNIKU

Za novoletno Jelko so pripravili v Hrastniku bogat 
prc-gram. Tako bodo tamkaj v dneh 28., 29. in 30. 
decembra v Delavskem domu lutkovne Igrice »Zlata 
ribica«. Vseh predstav bo devet. V obeh kinematografih 
v Hrastniku bodo nadalje v dneh praznovanja novoletne 
Jelke predvajali mladinske filme. Prav tako bosta obe 
Svobodi I in II pripravili mladinsko igrico. Po vseh šolah 
in vrtcih v Hrastniku in na Dolu bodo pripravili kolek
tivne obdaritve učencev, združene s čajankami. V 
h rast n iški cbčlnl pa pripravljajo še kolektivni obisk v 
Ljubljano ln Celje, kjer sl bodo najmlajši državljani 
ogledali dedka Mraza. V Hrastniku Je dedek Mraz 
napravil načrt, da bo obiskal tudi šolo v Svibnem.

Tudi v Radečah pripravljajo lepa presenečenja za 
tvoje malčke — otroško Igro, kolektivne obdaritve učen- 
cev po šolah ln še drugo.

je bilo določeno plačilo za uživa
nje v sorazmerju s katastrskim 
donosom v kmetijstvu, ki prav ta
ko znaša 3 din za kvadr. meter 
čistega sadovnjaka.

Nadalje so bili na dnevnem re
du še naslednji predpisi: odlok o 
plačevanju stanarine za uporabo 
posameznih prostorov v stanova
nju za posebno dejavnost, odlok 
o določitvi odstotka stanarine in 
najemnine, ki pripada stanovanj
skim skupnostim, odlok o plače
vanju stroškov hišne uprave, od
lok o določitvi najnižje najemni
ne za poslovne prostore ln dela 
najemnine za poslovne prostore v 
poslovnih zgradbah, ki se plačuje- 
Je v občinski sklad za zidanje sta
novanjskih hiš, odlok o posebnih 
obveznostih, nosilcev stanovanjske 
pravice, ki uporabljajo več pro
storov, kot je potrebno, da bi se 
štelo, da Je stanovanje smotrno 
Izkoriščeno, odlok o zavarovanju 
plačila stroškov za popravljanje 
in vzdrževanje družinske stano
vanjske hiše v državljanski last
nini, ki obremenjujejo lastnika ln 
odplačevanje posojila, najetega za 
upravljanje in vzdrževanje hiše 
ter odlok 0 plačevanju povečane 
stanarine kot akontacije na stana
rino, ki se bo plačevala od 1. ja
nuarja 1360.

Pri odloku o višini plačila, ki 
ga podstanovalec plačuje nosilcu 
stanovanjske pravice za stanovanj
ski prostor, katerega uporablja 
kot podstanovalec, in najvišjih 
zneskov plačil za storitve ln za 
uporabo pohištva Je bila le manj
ša pripomba za znižanje plačila

RAZŠIRJENA SEJA OBČINSKEGA KOMITEJA 
ZK V ZAGORJU

Razprava o II. plenumu CK ZKJ
Poglavitna dolžnost: zastaviti
vse sile za uresničitev sklepov 
in napotkov II. plenuma CK 
ZKJ in utrditi osnovne organi
zacije ZK, da bodo lahko no
silke in pobudnice celotnega 
političnodružbenega življenja

Na razširjenem plenumu 
občinskega komiteja ZK v Za
gorju, ki so mu prisostvovali 
tudi sekretarji osnovnih, orga
nizacij ZK zagorske občine, kot 
gost pa organizacijski sekretar 
okrajnega komiteja ZK Ljub
ljana tovariš Janez Hočevar, je 
imel referat o napotkih in po
menu II. plenuma CK ZKJ to
variš Rudi Bregar. Ta je v dve. 
urnem, zelo izčrpnem obravna
vanju napotkov II- plenuma, 
predvsem govoril o organlzacij- 
sko-polltlčnlh nalogah, ker je 
plenum osvojil priporočilo, da 
bo o drugem delu II. plenuma 
Ck ZKJ govora na prihodnjem 
razširjenem plenarnem zaseda
nju občinskega komiteja ZK. 
Dejansko je prišel občinski ko
mite ZK do zaključka, da ni 
moč na enem samem plenarnem 
sestanku razmotrlti vse bogastvo 
II. plenuma CK ZKJ, ravno za
radi obsežnosti nalog.

Sekretar ©bč. komiteja, tova
riš Rudi Bregar je pri obra
vnavanju II. plenuma izhajal 
tudi iz konkretnih zagorskih 
razmer, kar je dalo plenumu 
posebno obeležje. Skratka: dal 
je celovit pregled najvažnejših 
napotkov II- plenuma CK ZKJ o 
organizacijsko - političnih nalo
gah v prihodnje in jih primer-

N0VE NAJEMNINE V HRASTNIKU IN RA.9EČAH

TOČKOVANJE 
bo kmalu končano

storitev za enkratno kopanje oz. 
uporabo prhe.

Pri odloku o določitvi stroškov 
za tekoče vzdrževanje stanovanj 
pa je bilo predloženo, da se do 
prihodnje seje sporoči ObLO, ka
teri organ LO bo skrbel za uve
ljavljanje vseh občinskih predpi
sov s področja stanovanjskih raz
merij ln kako se bo to izvajalo, 
po drugi strani pa naj posebna 
strokovna komisija pregleda ge-

preveri realnost časa trajanja vpi
sanih elementov v seznamu.

Oba zbora sta nadalje razprav
ljala o nekaterih finančnih vpra
šanjih ter sklenila glede najetega 
posojila za gradnjo Industrijske 
kovinarske šole v znesku 5 mili
jonov dinarjev, naj se plačilo 
obresti ln drugih bančnih stroškov 
vnese v proračun šole, prav tako 
za Industrijsko rudarsko šolo. Od
borniki so biU mnenja, naj bi bilo 
na seji OLO Ljubljana na dnev
nem redu poročilo o uporabi sred
stev okrajnega sklada za kadre, 
pri čemer je bilo tudi poudarjeno, 
da bi glede na velika sredstva, ki 
se prispevajo v sklad za kadre v 
trboveljski občini, bilo potrebno 
dodeliti več sredstev, kot pa je 
bil to primer do sedaj.

GRADNJA ZASAVSKE CESTE
Glede na bližnjo gradnjo Zasav

ske ceste, ki bo Izredno velikega 
gospodarskega pomena za vse za
savske občine Hrastnik, Trbovlje, 
Zagorje in Litija, je bil sprejet 
sklep o najetju srednjeročnega in
vesticijskega posojila v znesku 480 
milijonov dinarjev, ki bi ga od
plačala vsak po polovico LR Slo
venija ln OLO Ljubljana, a nave
dene zasavske občine bi plačale 8- 
odstotne obresti posojila ter ostale 
stroške vsaka po 1 četrtino, upra
va za ceste LRS Ima za zadevna 
pripravljalna dela že rezerviranih 
20 milijonov dinarjev.

Ljudski odbor Je še sklepal o do
delitvi novoletne nagrade usluž
bencem občinskih organov kakor 
tudi predsedniku in podpredsedni
ku.

jal z zagorskimi razmerami. NI 
moč v tem sestavku podrobno 
obravnavati ves potek plenuma, 
ki je, kot rečeno, posegel y vsa 
področja družbenega življenja, 
razen gospodarjenja, pač pa bi 
se omejili na najvažnejše: ple
num je namreč znova ugotovil, 
da je treba na vsak način uspo
sobiti osnovne organizacije ZK, 
da bodo organizacijsko čvrste 
In predstavljale resnično poli
tično silo na terenu, kjer delajo. 
Dolžnosti osnovnih organizacij 
postajajo tolikšne in tako ra
znolike, da ni več dovolj, da se 
posamezni komunisti zgolj sha
jajo in obravnavajo tekoče po
litične zadeva, pač pa da so 
venomer v središču vsega doga
janja, da so iniclatorji celotne
ga političnega dela in dajejo 
pobude ne le na enem, marveč 
na vseh področjih.

Plenum je skušal izluščiti sla
bosti dosedanjega dela članov 
ZK in jih skušali usposobiti za 
nadaljnje naloge. Vsekakor se 
bomo na plenum še povrn il in 
skušali izbrati iz bogatega 
gradiva vs© tisto, kar je po
stavil II. plenumi CK ZKJ kot 
izhodišče za nadaljnl razvoj 
oziroma krepitev socialistične 
graditve. V petek se bo plenum 
znova sešel ln obravnaval drugi 
del II. plenuma CK ZKJ.

0 NAROČNIKI ZASAVSKEGA
• TEDNIKA IMAJO PRI
• MALIH OGLASIH
0 OSMRTNICAH IN ZAHVA-
• LAB SO-ODSTOTNI POPUST

Na hrastniškem in radeikem terenu so po 
osnovnih organizacijah Socialistične zveze že 
imeli sestanke, na katerih so občanom pri
kazali in tolmačili zakonske predpise o novem 
obračunavanju stanovanjskih najemnin, tako 
da so se vsi lahko v glavnem spoznali z 
novimi določbami na tem področju.

Ena izmed važnih nalog občinskega ljud
skega odbora v Hrastniku v najbližjih dneh 
bo, da opravi dokončno oceno posameznih 
stanovanj. Sele na osnovi analize zbranih po
datkov in ocene vrednosti stanovanj bo mo
goče dobiti pobližjo podobo o višini stano
vanjskega sklada občine. Pri dosedanjem 
delu zadevnih komisij na terenu je bilo opa
ziti, da stanovalci i razumevanjem spremljajo 
potek njihovih opravkov. Niti v Hrastniku, 
ne v Radečah te komisije niso naletele na 
posebna sporna vprašanja. V kolikor so se 
pojavljali nesporazumi, . jih rešujejo na 
samem kraju posebni kontrolorji, ki jih je 
v ta namen pooblastil občinski ljudski odbor.

V naslednjem prinašamo bežen pregled o 
ocenitvi obstoječih stanovanj na območju 
hrastniškega in radeškega kraja. V obeh 
krajih je skupno 2010 stanovanj. Tudi v 
hrastniški občini ne pride v smislu zakon
skih določb nobeno stanovanje v I. katego
rijo. Glede ostalih stanovanjskih kategorij 
pa je stanje v občini tškole:

V II. kategorijo se v Hrastniku uvrsti 277 
stanovanj, v Radečah pa 40. V III. kategorijo 
pride v Hrastniku 150, v Radečah pa 110 sta
novanj. Stanovanj IV. kategorije je v Hrast
niku 10, v Radečah pa 145. Stanovanj V. ka
tegorije so v Hrastniku našteli 134, a v Ra
dečah 95. V VI. kategorijo bodo "V Hrastniku 
uvrstili 808, v Radečah pa 60 stanovanj.

Stanovanj izven kategorij so v Hrastniku 
našteli 121, v Radečah pa 60.

Iz teh podatkov lahko povzamemo, da so 
komisije večino stanovanj uvrstile v katego
rije z nižjo najemnino. To je za Hrastnik in 
Radeče razumljivo, ker je v obeh krajih 
večina stanovanjskih hiš že zelo stara. Po 
pregleda in oceni vseh stanovanj bo zadevna 
komisija po podrobni analizi za izračun po
vprečnih najemnin vzela 100-letno amortiza
cijo stanovanjskih hiš ln bo stoletno amorti
zacijsko dobo za določitev najemnin predla
gala ljudskemu odboru v potrditev.

Na osnovi danega položaja in izračuna se 
bo stanovanjski sklad znižal za približno 
40 milijonov dinarjev. Ta velika razlika pač 
nastaja zaradi tega, ker je večina stanovanj, 
kakor smo že poudarili, starih in izrabljenih, 
ter se zaradi tega pretežni del stanovanjskih 
hiš uvrsti v nižje kategorije. Tako pride, 
kakor smo že zgoraj navedli, v VI. kategorijo 
v Hrastniku ln Radečah 868 stanovanj.

Kakšna bo po predvideni ocenitvi stano
vanj nova najemnina za kvadratni meter 
stanovanjske prostornine? — V II. kategoriji

Je bila dosedanja najemnina 19—23 din na 
kvadratni meter, jjova povprečna najemnina 
p.a bo znašalš 80 din, a celotna povprečna 
najemnina za stanovanje 4760 din. V to sku
pino pridejo stanovanja, kt so ocenjena od 
106—125 točk. — V III. kategoriji je doseda
nja najemnina na kvadratni meter znašala 
16,50 din, nova pa 67 din ali za stanovanje 
povprečno 3712 din. V to skupino se uvrste 
stanovanja, ki so ocenjena s 86—105 točk.

V Četrto kategorijo sodijo stanovanja, kjer 
se je kvadratni meter do sedaj računal a 
13,20 din, po novem pa bo znašala najemnina 
za kvadratni meter 52.50 din ali povprečna 
najemnina za stanovanje 2100 din. V to sku
pino pridejo stanovanja z oceno GS—85 točk.

V V. kategoriji je dosedanja cena na kva
dratni meter znašala 10,70 din, nova pa bo 
39 din, za celotno stanovanje povprečno 
1170 din. V to skupino se štejejo stanovanja, 
ki so ocenjena s 46—65 točkami.

V šesti kategoriji se je do sedaj računal 
kvadratni meter s 7,50 din, po novem pa s 
30 din, povprečna najemnina stanovanja torej 
846 din. V to skupino se računajo stanovanja, 
ki so pri ocenjevanju dobila do 25 točk.

Vse cene, ki smo jih navedli, so povprečne 
in se bodo po dokončni oceni stanovanj ne
koliko spremenile, navzgor ali navzdol.

Predlog instrumentov za določitev stano
vanjskih najemnin pravi, da je treba pri 
delitvi teh sredstev v zadevne sklade zagoto
viti investicijske zneske, potrebne za večja 
in srednja popravila stanovanjskih hiš. prav 
tako seveda sredstva za hišne svete, ki jih 
potrebujejo za tekoča, manjša popravila. 
Predlog se glasi, da pride od vseh pobranih 
najemnin 50 % v amortizacijski sklad, 50 •/• 
pa je določenih za vzdrževanje in manjša 
popravila. Od skupne vsote najemnin se od- 
računajo 3 odstotki za stanovanjske skup
nosti, ki bodo.potrebovale denarna sredstva 
za ureditev raznih servisnih služb, gradnjo 
Igrišč itd.

Dosedanji odnos stanovalcev do dela ko
misij, je bil, kakor smo že uvodoma omenili, 
povsem korekten. Kažejo pa se tudi že po
zitivne strani novih ukrepov na stanovanj
skem področju. Tako ljudje že sami priha
jajo na ObLO, da bi vlagali sredstva kot 
predplačilo za nova stanovanja.

Veliko zanimanje kažejo ljudje, kakšna 
stanovanja se bodo gradila v prihodnje. 
Občinski LO je mnenja, da se grade cenejša 
stanovanja. Oglašajo pa sc tndi že stanovalci 
z večjimi stanovanji, ki so pripravljeni od
dati pogrešljive sobe.

Do novega leta bodo vsi stanovalci zve
deli, kolikšno najemnino bodo v bodoče pla
čevali. V teh dneh dela celotni občinski 
aparat na izračunu novih stanovanjskih na
jemnin.

Mladinska oddaja v Trbovljah
V aoboto. 12. decembra, je bi

la v domu Svobode II v Trbov
ljah prva stopnja mladinske 
oddaje z naslovom »Spoznavaj
mo svet In domovino« po vzgle
du mladinskih oddaj Rad a 
Ljubljana.

Prireditev Je pripravil mla
dinski aktiv gimnazije Trbov
lje, .režiser pa je bil tov. Rado 
Ctšnovar. Tu so priglašeni di- 
jiki odgovarjali na vprašanja 
o zgodovini SKOJ do H- sve. 
tevne vojne, o puljskem festi
valu, o veliki francoski revolu
ciji, o elektroniki, o ribah, o 
saniteti in fotografiji. To Je bi
la prva tovrstna prireditev v 
kraju.

Prireditev bo organizirana <j 
treh stopnjah. Druga težavnost
na stopnja bo javna. Nastopa 
joči, ki bodo Odgovorili na vsa 
vprašanja iz vseh treh stopenj.

bodo dobili praktične nagrade, 
kt jih bodo dala podjetja n na

ta-način napravila propagando 
za svoje izdelke. M. B.

Z NASTOPA »SPOZNAVAJMO SVET IN DOMOVINO«, KI JE BIL 
PREJŠNJO SOBOTO V DVORANI SVOBODE II 
SPOMENIK PADLIM BORCEM NOV V LITIJI

PO SVETU

V ospredju svetovnega zanimanja 
je nemara še vedno potovanje ame
riškega predsednika, ki sovpada z 
zasedanjem ministrov Atlantskega 
pakta v Parizu in s srečanjem štirih 
zahodnih državnikov — Eisenhovver- 
Ja, Macmillana, de Gaulla in dr. 
Adenauerja.

»Zahodni vrh«, t. J. pravkar ome
njeni četvorni sestanek, Je srednja 
postaja na poti med Čamp Davidom, 
kjer sta se jeseni Hruščev ln Eisen- 
hower sporazumela za sestanek na 
najvišji ravni, in med tem sestan
kom, ki bo po vsem videzu aprila ali 
maja prihodnjega leta. Na pariškem 
»malem vrhu« naj bi zahodni držav
niki dosegli enotnost Zahoda in se 
sporazumeli, kako se bodo »obnašali« 
na sestanku s Hruščevlm.

Doseči enotnost v zahodnem tabo
ru ni lahka reč; ne da bi se zahodne 
države odkrito kregale med seboj, 
toda vsaka od štirih velikih zahod
nih dežel ima svojo predstavo o tem, 
kaj naj bi pravzaprav bli sestanek 
s Hruščevlm. Britanci In Američani 
mislijo, da se je treba spričo doseže
nega ravnotežja sil na vseh področ
jih začeti resno pogajati z Rusi gle
de ureditve ali vsaj »zamrznenja« 
glavnih spornih vprašanj. Sestanek 
s Hruščevlm naj bi bil samo začetek 
v seriji takih razgovorov.

General de Gaulle je drugega mne
nja. Po njegovem naj bi bilo sreča
nje s sovjetskim ministrskim pred
sednikom edinstven delovni sestanek, 
na katerem naj bi rešili sporna vpra
šanja. Zato bi moral biti dobro pri
pravljen ln »se zanj nič ne mudi«.

Zabadnoneinškl kancler dr. Aden
auer pa je prepričan, da sestanek s 
HrfMevIm sploh ne bi smel Imeti za 
efl) pogajanja ln razgovore; po nje
govem je Zahod dovolj močan, da od 
Rusov Izsili koncesije glede glavnih 
nerešenih vprašanj.

To so tri glavna gledišča o sestan
ku na vrhu. Seveda ni pričakovati, 
da se bodo te razlike očltovalc v jav
nih deklaracijah o enem ali drugem 
gledišču. Prišle pa bodo do Izraza v 
pripravljanju dnevnega reda »vrhun
skega sestanka« in v stališčih, Ul jih 
bo Zahod do posameznih vprašanj 
zavzel.

lahko ta obisk koristi. »Vsekakor ge- 
nerallslmu Francu, ne pa tudi ZDA, 
ki utegnejo zaradi laskanja Franco
vemu režimu Izgubiti resnične in 
iskrene prijatelje,« pišejo mnogi re
sni in ugledni ameriški komentatorji.

Ali bi že lahko »potegnili« bilanco 
o Eisenhowerjevem potovanju, o za
sedanju Atlantskega pakta (ki se na-

ZAHODNI VRH
Na zasedanju Sveta Atlantskega 

pakta v Parizu so n. pr. sklenili pri
poročati dnevni red, na katerem bo
sta Berlin In ostalo nemško vpraša
nje neločljivo povezana, kar pomeni, 
da so se zmanjšali upi — če bo pri 
tem ostalo — da bo na tem področju 
dosežen kak napredek. Znano Je 
namreč, da bi bilo glede Berlina mo
goče doseči vsaj začasno rešitev, med
tem ko je »nemško vprašanje« glo
boko zamrznilo v hladni vojni In t)ltl 
ena niti druga stran ne kaže nobe
nega konstruktivnega prizadevanja 
In Iskrene volje, da bi bilo vprašanje 
sporazumno rešeno ali da bi se ga 
vsaj konstruktivno lotili.

S postankom v Parizu, kjer se je 
udeležil sestanka štirih zahodnih dr
žavnikov je Elsenhower praktično 
končal svoje 22.000 milj dolgo poto
vanje. Na programu Ima samo še dve 
prestolnici — Madrid In Rabat (Ma
roko). Glede njegovega »španskega« 
obiska bi bilo treba omeniti, da Je 
vzbudil val negodovanja ne samo 
med špansko republikansko emigra
cijo po vsem svetu, marveč tudi v 
ZDA samih. Komentatorji se vpra
šujejo, kaj lahko predsednik ZDA Išče 
v Španiji, kjer vlada edini preostali 
fašistični režim v Evropi, In komu

daljuje po prezldentovem odhodu lz 
Pariza) In o »zahodnem vrhu«? Za 
dokončne ocene je seveda še prezgo
daj, kajti do aprila se marsikaj lah
ko še spremeni, toda vodilne misli so 
bile začrtane: Atlantski pakt ostane 
tak, kakršen je in bo še povečal 
svojo aktivnost na drugih, nevoja
ških področjih; Eiscnhower je obljub
ljal na svojem potovanju članicam 
Atlantske zveze vsestransko pomoč 
in oporo, toda enake obljube je delil 
tudi v nevtralnih deželah, predvsem 
v Indiji* »Po vrnitvi s potovanja bo 
Imel predsednik polne roke dela; pre
pričati bo moral Kongres o potreb
nosti novega programa pomoči Indiji 
In drugim nerazvitim državam, ali 
pa bo vzbudil vihar nezadovoljstva, 
razočaranja ln nezaupanja po neraz
vitih deželah, ki Jih je pravkar obi
skal,« je zapisal znani ameriški ko
mentator VValter Llppman. Eno pa o 
vseh treh dogodkih — potovanje pred
sednika ZDA, zasedanje Atlantskega 
oakta In »Zahodni vrh« — lahko re
čemo: povsod Jo prišlo do Izraza blo
kovsko pojmovanje koeksistence, ki 
so Jo proglasili v Čamp Davidu: ko
eksistenca blokov naj bo nadaljeva
nje neusmiljenega boja med obema 
blokoma: Iz pravil boja je Izločena

le vojna, to sc pravi orožje, zato pa 
se posveča večja pozornost drugim 
sredstvom tega boja. To jo odkrito 
povedal na ninogth govorih N. S. 
Hruščev, ministrski predsednik so
vjetske vlade in prvi sekretar sovjet
ske komunistične partije; to je pove
dal sekretar Atlantskega pakta Bel
gijec Henri Spaak, v malo niansiranl 
obliki pa tudi ameriški zunanji mi
nister Herter In drugi vodilni držav- 
uikl Zahoda.

Na dlani je, da v »koeksistenci blo
kov« ni mesta za Izvenblokovske de
žele; le»te postanejo v tej koncepciji 
potcnclonalno politično zaledje ene
ga ali drugega bloka in torej tud1 
eden od objektov, za katerega se od
vija, oziroma se bo odvijal po novih 
pravilih igre boj med obema bloko
ma.

Ob koncu bi bilo treba omeniti na 
kratko Se dogajanje na Jugovzhodu 
Azije. O indijsko-kitajskem sporu 
glede meje' in o indonczljsko-kitaj- 
skein sporu glede nacionalizacije ma
le trgovine v Indoneziji smo dovolj 
pisali. Trenutno je zanimiva kitaj
ska akcija v obeh smereh: medtem 
ko so kitajsko zunanje ministrstvo in 
ves kitajski propagandni aparat po
ostrili pritisk na Indonezijsko vlado, 
ki jo zmerjajo s »hlapcem nincrlškc- 
ga imperializma«, jc dobil indijski 
ministrski predsednik Nehru od ki
tajskega premiera Cuonlaja pismo. v 
katerem le-ta sporoča, tla je Indijski* 
vlada vse kitajske poteze glede In
dije narobe razlagala kot poskus pri
tiska In kršen je načel o koeksistenci- 
ki so Jih sprejeli v Bandoniu. Vseka
kor zanimiv razvoj pogledov, razvoj- 
ki čeprav Je br>da kratkotrajna tak
tična poteza, kaže, tla Kitajska kil**" 
svoji ogromnosti vendorie ni 
za dognj-onja na 00*0*1*1 s.-etovnt 
področjih. J



IZ NAŠIH DELOVNIH KOLEKTIVOV
RAZGIBANA DEJAVNOST V HRASTNIKU — *

Pred Zvezo komunistov obra
ta Hrastnik oziroma pred ce
lotno Zvezo gornjega dela 
Hrastnika stojijo v zadnjem fia
tu precej težke naloge, kd se 
jilh komunisti dobro zavedajo, 
•aj o njih na vseikem sestanku 
osnovnih organizacij tudi raz
pravljajo.

Ob proizvodnih težavah obra
ta Hrastnik in organizacije 
produkcije na obratu, ki je, 
moramo reči, pri objektivnih 
težavah še kar uspešna, bo 
proizvodni plan, v kolikor se 
ne pojavijo izredne težkofie, do
sežen ter presežen, vendar ča
kajo politične organizacije še 
druge diružbeno-poliitifine nalo
ge.

Največ političnega dela bo 
brez dvoma treba okrog priprav 
za občne zbore organizacij in 
društev v zgornjem delu Hrast
nika. Tako stojimo pred volit
vami v odbor Socialistične 
zveze terena I. Rudniški komi
te ZKS je sklical skupen sesta
nek aktiva komunistov rudnika 
in odbora SZDT erena I, kjer 
so podrobno p, avili načrt za 
izvedbo občnega zbora, kakor 
tudi samih volitev. Za izvedbo 
teh volitev bo treba razen po
litičnega tudi precej tehnične
ga dela kot n. pr. popis vsega 
članstva SZDL, ureditev volil
nih imenikov itd.

Dogovorili so se, da bo občni 
zbor SZDL 22. decembra 1959 
v kino dvorani pri Logarju. Na 
tem občnem zboru bo podano 
poročilo o delu organizacije ter 
bodo na njem sprejeli kandi
datno listo novega odbora. Sa
me volitve bodo 10. januarja 
1960 za celotno občino. Volišča 
bedo na Logu 2, in sicer v 
osnovni šoli. Za kolonijo 2 vo- 
l^t. in to na rudn. komiteju 
ZKS. Pri Logarju bo volišče za 
Studence, za Center pa v Pu
harjevem domu.

V kolikor bodo vse priprave 
pravočasno urejene, so prepri
čani, da bodo volitve uspešno 
zaključene ter bodo v odbor 
SZDL izvolili najboljše držav
ljane, ki so voljni delati. Saj 
čekajo organizacijo še velike 
naloge na vseh področjih. Ena 
izmed takih nalog v bodočem 
letu bo organizacija stanovanj
ske skupnosti rudnika. Stano
vanjska skupnost rudnika Je 
sicer že postavljena, vendar pa 
se še bori z začetnimi težava
mi. Treba bo še mnogo dela, da 
bo stanovanjska skupnost odi
grala tisto vlogo, ki ji pripada. 
Gre predvsem za to, da se čim- 
prej organizirajo servisne de
lavnice, za katere je rudnik že 
odobril 3,5 milijona dinarjev 
ter je sedaj treba samo pričeti 
z delom.

V novembru mesecu je bila 
na rudniku konferenca LMS. 
Na njej so razpravljali o delu 
mled nske organizacije, ki do

sedaj ni bila najboljša, 
tega so se odločili za reorgani
zacijo. Tako bodo ustanovili 
osnovne organizacije po posa
meznih obratih.

Novoizvoljeni komite LMS 
se je lotil tega dela precej sa
mozavestno ter je upati, da bo 
tudi mladinska organizacija v 
naslednjem letu uspešno de
lala.

Vse te in še mnogo drugih 
družbeno-poliitičnih nalog stoji 
pred Zvezo komunistov rudni
ka. Ce upoštevamo, da je samo 
na obratu Hrastnik 240 članov 
ZKJ ali 19"/o vseh zaposlenih, 
potem ne bo težko izvrši ti vse

tekoče naloge, saj so komunisti 
v prvi vrsti dolžni pomagati 
pri izgradnji ljudske oblasti, ta 
pa se odraža ravno v družbe
nem samoupravljanju.

Zveza komunistov rudnika 
skrbi tudi drugače za ideološki 
dvig svojega članstva. V ta na
men so vsak ponedeljek v 
sklopu Delavske univerze raz
na politična in gospodarska 
predavanja,, ki jih komunisti 
obiskujejo ter se tako vsestran
sko izobražujejo.

Pri občinskem komiteju ZKS 
je nadalje nižja partijska šola, 
ki jo obiskuje 8 članov ZK 
obrata Hrastnik.

Rudniški komite je na zad
nji seji razpravljal tudi o spre
jemu novih članov v ZKJ. So- 
dii, da je na obratu že veliko 
mladih delavcev, ki imajo vse 
pogoje za sprejem v članstvo, 
vendar pa so osnovne organi
zacije o tem vprašnju premalo 
naredile. Sprejeli so sklep, da 
osnovne organizacije teinu 
vprašanju posvetijo več paž- 
nje.

V januarju 1960 bodo volitve 
po osnovnih organizacijah. Do 
tega časa morajo osnovne or
ganizacije sprejeti čimveč mla
dih delavcev v članstvo ZKJ 

Albin Zib ret

Z zasedanja delavskih svetov
PROIZVODNI NAČRT ZA LETO 1960

Delavski svet Strojne tovarne
Trbovlje je na svoji zadnji seji 
ponovno razpravljal o proiz
vodnem načrtu za leto 1960 ter 
potrdil njegovo spremembo v 
toliko, da se le-ta od prvotno 
določene vrednosti 2 milijardi 
400 trilijonov dinarjev brut0 
proizvodnje poveča na 2 In pol 
milijarde. Ob tem sklepu je DS 
ugotovil, da ustrezna naročila 
za ta obseg nis0 problem, ker 
jih je dovolj. S tem bo 'STT 
prispevala svoj delež k ostva- 
ritvi petletnega plan« v štirih 
letih in k dvigu življenjskega 
standarda, sporedno s tem pa 
bo povečanje proizvodnje pri
pomoglo k povečanju dohodkov 
podjetja, hkrati pa k okrepitvi 
tovarniških skladov.

Delavski, svet je ob tej priliki 
obravnaval poiočilo o izvršitvi 
obveze tovarniškega kolektiva v 
počastitev 40-letnice KPJ, in 
sicer za obdobje letošnjih 9 me. 
secev. Iz tega poročila je raz
vidno, da je kolektiv dosegel 
želen rezultat, saj je proizvod
ni bruto plan presegel M 4.8°/*.

Nadalje je DS sprejel sklep o 
ustanovitvi centra za strokov
no izobraževanje članov kolek
tiv« v skladu 2 določili Ured
be o centrih za strokovno iz
obraževanje delavcev. — Prav 
tako Je DS sprejel pravilnik o 
uporabljanju osebnih avtomo
bilov.

Delavskemu svetu Je bilo 
predloženo tudi obširno poro
čilo o nadaljnji izgradnji cam- 
pinga v Crikvenici za letovanje 
delavcev. Ker je občina Crikve- 
nice uporabo dosedanjega pro
stora za letovanje podjetju iz 
urbanističnih razlogv odpove
dala, je STT najela v ta namen 
v bližini drug prostror. Na tem 
kraju bo STT uredila trajni

počitniški dom, in sicer ga bo 
zgradila v paviljonskem siste
mu. Začrtana je gradnja treh 
paviljonskih zgradb s kapacite
to 100 ležišč in jedilnico. Te 
zgradbe bi se uredile etapno v 
roku 3—4 let. V ta namen je 
delavski svet določil poseben 
gradbeni odbor, g čimer bo raz

bremenjena komisija za oddih 
članov kolektiva.

Delavski svet je sprejel Se 
sklep o dopolnitvi pravilnika o 
delovnih razmerjih, določil na
čin nagrajevanja delavcev za 
desetletno delo v STT ter Ime
noval komisijo za nagrajevanje 
predlogov glede tehničnih Iz
najdb in izpopolnitev obrato
valnih naprav.

KAJ JE NOVEGA V ZLATARSTVU

v DELAVNICI ELEKTRO-STANDARDA V TRBOVLJAH

KAKO PRIDOBITI NADOMESTILO ZA

višjo stanovanjsko najemnino?
Delavski svet Zlatarstva Tr

bovlje je na svoji zadnji seji 
razpravljal 0 pripravljalnih de
lih za izdelavo osnutka pravil
nika o nagrajevanju po učinku. 

'Podjetje je namreč dolžno, da 
na priporočilo zbora proizvajal
cev ObLO Trbovlje izdela do 
konca leta pravilnik o nagra
jevanju po učinku, oziroma mo
ra uvesti takšno nagrajevanje 
dela, kajti doslej je bil0 pod
jetje med redkimi, ki nagraju
jejo še po tarifnih postavkah.

V podjetju obstajajo vsi po
goji za nagrajevanje p0 učinku

dela in ne bo težko najti zg to 
ustreznih meril. Zadevna ko
misija bo moral« pohiteti s tem 
delom, da pravočasno predloži 
pravilnik o nagrajevanju po 
učinku ustreznim komisijam 
ObLO in ObSS.

Delavski svet je nadalje ime
noval komisijo za izdelavo pra
vilnika o HTZ ter pravilnika 
o nakupu in koriSčanjaj sred
stev za hdgiensko-tetonično var
nost pri delu. DS je ob tej pri
liki sprejel še pravilnik 0 de
litvi oz. oddaji razpoložljivih 
stanovanj podjetja.

IZ STROJNEGA MIZARSTVA TRBOVLJE
Delavski svet Strojnega mi

zarstva v Trbovljah je na svo
jem zasedanju obravnaval vpra
šanje izboljšanja oblik nagra- 
jevnja Po delovnem učinku. Na 
dnevnem redu je bila razprava 
o pripravah za spreminjanje de. 
lovih faz v tovarni v denarno 
vrednost. Namen tega spremi
njanja je dobiti osnovne eko
nomske pokazatelje, iz katerih 
bo razviden delovni uspeh po
sameznih tovarniških oddelkov. 
Bistvena naloga, ki jo b0 mo
rala reš td zadevna komisija, bo 
ugotavljanje uspehov v delu m 
uvedba boljših oblik nagrajeva
nja. Prav tako bo moraia ta

komisija obravnavati oz. rešiti 
vprašanje prenehanja s stavbe
nim mizarstvom, vsklajanje de
lovnih norm .in s tem v zvezi 
spremembo določil dosedanjega 
tarfinega pravilnika, ki naj se 
prilagodi boljšim oblikam na. 
grajevanja po učinku.

Član1: DS so se ob tej priliki 
seznanili tudi z delom komisije 
za popis delovnih mest v pod
jetju za Invalide. Komisija je 
ugotovila, da je za zdaj v to
varni 6 takih delovnih mest. 
Člani te komisije bodo še nada
lje proučevan to vprašanje ter 
skušali najti kvalifio.rana de
lovna mesta za invalide.

SLU2RA PRAVNE POMOČI PRI OBČINSKIH 
LJUDSKIH ODBORIH

NOVO STANOVANJSKO POSLOPJE V ZGORNJIH TRBOVLJAH. 
Ki GA JE ZGRADILA KOMUNALA TRBOVLJE V SPODNJIH
Prostorih bodo tudi poslovni prostori za trgovino

Vedno več državljanov se za
teka po pršvno pomoč pri ure
janju svojih pravic in dolžno
sti. Naraščajoče potrebe dr
žavljanov so vzpodbudile raz
ne družbene organizacije, da 
nudijo tako pravno pomoč v 
raznih oblikah. Tako je na pri
mer v trboveljski, občini ureje
na pravna posvetovalnica pri 
ObSS ter pri občinskem odbo
ra ZB NOV. Okrajni sindikalni 
svet v Ljubljani Je pred ne
davnim ustanovil svoj0 odvet- 
n’ ško pisarno. S temi inštituci
jami Je bilo do nekod omogoče. 
no državljanom oz, delavcem, 
da »o prišli v danih primerih 
do potrebnih pravnih nasvetov 
ipd. Ljudska skupščina LRS j* 
že v letošnjem Jul.ju sprejela 
zikon o organizaciji uprave 
ljudskih odborov, v katerem Je 
v čl. 47 predvidena ustanovitev

službe pravne pomoči po* členu 
4 zakona o odvetništvu za prav
no pomoč državljanom. Po teh 
določbah bi bila osnovna nalo
ga te službe dajanje pravnih 
nasvetov, sestavljanje listin, 
vlog m podobno.

Vsekakor bi bil0 umestno, da 
tudi občinski ljudski odbori v 
Zasavju čimprej ustanove službo 
za pravno pomoč, kar bi vseka
kor ustrezalo potrebam in že
ljam vseh državljanov, s čimer 
bi se tudi osredotočila pravna 
pomoč pri naših ljudskih odbo
rih in o čemer je pred dnevi 
spregovoril X. plenum zvezne
ga odbora SZDL Jugoslavije.

Prav b. torej bilo, d« bi o 
vprašanju razpravljali naši 
ljudski odbori, ozir. <ja dajo za 
to osnovne napotke upravni 
organi ljudskih odborov. t.

Po uredbi Zveznega izvršne
ga sveta o izplačevanju nado
mestila za zvišano stanovanj
sko najemnino, bodo uživalci 
uveljavili svojo pravico tako, 
da bodo predložili pismeno iz
javo organu ali 0sebi, ki jim Iz
plačuje redne prejemke. Vsi 
delavci, uslužbenci in drugi, ki 
imajo pravico do nadomestila, 
bodo navedli, da stanovanje, v 
katerem stanujejo, ni njihova 
lastnina niti lastnina članov ožje 
družine, ali da nihče od njih ni 
solastnik stanovanja. Razen te
ga je treba v izjavi povedati, 
kako se stanovanje uporablja; 
nosilec stanovanjske pravice, 
člen gospodinjstva, podnajem
nik. Uživalec namodestiia mora 
tudi navesti, ali je v sorodstvu z 
lastnikom ali solastnikom sta
novanja, ali je bila sklenjena 
pogodba o uporabi stanovanja, 
podatke o osebah, med kateri
mi je bila sklenjena ta pogodba, 
in datum sklenitve pogodbe.

Kdor stanuje v stanovanju 
kot njegov solastnik, bo imel 
pravico d0 neposrednega preje
manja nadomestila, če predloži 
pogodbo, po kateri je za upora
bo stanovanja letos oktobra 
plačal ves zesek najemnine, 
določene po stanovanjski tarifi. 
Predložit- mora tudi pismeno 
izjavo o obsegu svojega solast
niškega dela stanovanja.

Izjave, k; jih bodo predložili 
izplačevalcem rednih mesečnih 
prejemkov vsi, kj imajo pravi
co d0 nadomestila, se dajo na 
lastno odgovornost. Kdor izpla
čuje prejemke, lahko zahteva 
dokaze od uživalca nadomestila 
o dejstvih, nayedenlh v izjavi. 
Izjave, na podlagi katerih bo
do uveljavili uživalci do nado
mestila, je treba predložit) ob 
prvem izplačilu, in sicer po 
stanju na dan izplačila. Tisti, 
ki prejemajo plače, pokojnine 
in druge prejemke po banki, 
oziroma pošti, jim bo neposred-

<UPUJTE IN NAROČAJU
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no izplačilo ustavljeno, dokler 
ne predlože izjave. Uživalec na
domestila mora priglasiti vsako 
spremembo, ki vpliva na izpla
čilo nadomestila, in sicer naj
pozneje 15 dni od dneva spre. 
membe.

Uredba določa tudi denarne 
kazni za tiste, ki v izjavi nava
jajo neresnične podatke 0 dej
stvih, od katerih je odvisno ne
posredno izplačevanje nadome
stila. Denarno bo kaznovan tu
di, kdor ne obvesti izplačevalca 
nadomestila o tem, da je po
stal lastnik ali solastnik stano

vanja oziroma, da so nastale 
okoliščine, spričo katerih ne 
more več neposredno sprejema
ti nadomestila.

Uredba zveznega izvršnega 
sveta je že pričela veljati, upo
rablja se pa od 1. januarja 1960,

Z uveljavljanjem uredbe v 
začetku tega meseca je omogo
čeno, da vsi, ki imajo pravico 
do neposrednega izplačila nado
mestila za zvišano najemnino, 
decembra priglasijo in predlo
že izjavo tistemu, ki jim bo iz
plačeval nadomestilo skupaj z 
rednimi prejemki za januar 1960.

Mladinci z modrimi pentljami
Detaltika podoficirska šola stoji 

kraj mesta Med drevoredi Up m 
ak cij se batf pročelje voj® niče. 
Prostori v njej so sveti, čisti in ure
jeni. Tu žive in delajo gojenci, k: s* 

idiomehanike in radio-
te’egra/iste.

Na klopi pred vhodom sta sede.a 
met in sin. Gojenec Frenc Despot je 
p-.ed nedavnim konča; otemleko, to
da zdaj Je videti v temnomodri un - 
formi večji kot njegovi sovistn k.1, s 
katerimi je ras:el.

— Kri i t gr?? — ga vpra'n mati.
— Dobro, mati, čisto dobro — od

govori gojenec,1 ki ga je sram, da s» 
mt bij zn j. — Saj se že nB

meni samem vidi, da mi gre dobro
— Prinesla sem ti jopič — prav 

maiU in odpira mali potovalni kov 
ček.

—Ne bi bilo treba — pravi sin 
gojenec! — Iniam jap’č in pet oblek 
ter šest parov peria 'n dve pižami. 
Imam vse, kat potrebuj srn

Muti potem pojasnuje, da je s n 
zelo želel prilil v to So'o, da pa se Je 
bala, če voj-rilko živ jenje na bo zanj 
prenaporno in t n >*' antiko, ker se je 
doma največ Ir ni. kakor vsi drugi 
otroci.

— Ker vidim, da Je zadovoljen,

sem zadovoljna tudi jez, pravi na 
kraju obiska.

Njena bojazen Je biiia neutemelje
na Gojenci v modrih uniformah in 
s temnomodrimi petljami se šolajo 
v zeo ugodnih pogojih, na povsem 
moderen način,

V elektrotehničnem kabinetu je 
tokrat poučeval najmlajši razred go
jencev vodnik I. klase Andrlja Bo- 
gunovič. On sam Je bil svoJečasno 
učenec te šole, a ker je bil odličen 
dijak, so ga obdržali za učitelja. 
Vodnik Je pojasnjeval »v-ojom poslu
šalcem Ohmov zakon Ta lekcija, ki 
je bila za mnoge gimnazijce precej 
težavna, je sedaj, ko vodnik Bogu- 
nav č ti zpkon razlaga na univer
zalni make1', lahka in popolnoma ra
zumljiva. Gojenci delajo praktično 
isti poskus, kot jim ga je učitelj po
kazal. Odlika te šoi« je, da Je v njej 
•eoretičen In praktičen pouk tesno 
povezan, z'as.ti le, ker <« izvaja v bo- 
t»® t o opremljenem kabinetu m naj
bolj razumljiv način. Po tej po<ti se 
pr1 gojencih goh smisel za tehniko 
'ako da dosega njihova tehnična kul
tura zavidno višino.

Vodnik I. klase Andrija Boguno- 
vič je sin padlega borca. Očeta so mu 
ustrelili Italijani. V vojnem viharju

Je fant izgubil tudi mater. In še več 
svojih sorodnikov, ki so bili vsi par
tizanski borci in poginili v vojni. Ti
sti borec, ki sloji na znani sliki ra
njencev s Sutjeske naslonjen na ne
ko drevo, je njegov stric.

V šoli je precej otrok padlih bor
cev, Skoro celoten XIII. razred. V 
razgovoru z njimi zveš pretresljive in 
dramatične usode ljudii.

Na neki konferenci o usipehu 
razreda je govoril njegov starešina, 
kapetan I. klase, Cepeta Tako je na 
primer o učencu Nikoli Krtiniču de
jal, da je soliden dijak, da j« srčen 
in požrtvovalen mladinec, da je od
krit in iskren tovariš. Na'to je na
vezal povest o Petru Krtiniču, očetu 
tega fanta. Bil je borec v šesti Uštki 
diviziji In je poginil kot junak: na
skočil je sovražnikov tank, da ga 
uniči, a ga je pogodil rafal z drugega 
tanka.

V klubu teh gojencev imajo tri 
lepe slike: -Tihožitje-, -Obraz dekli
ce« In »Pokrajina«. Naipravil Jih je 
gojenec Franjo Radmanič iz Hlebina 
Nekaj časa se Je učil pri znanem 
dtkirju Ivanu Generallču. Na slikah 
|e opaziti fino igro svetlobe in sence.

— Trudim se, da bi na svojih sli
kah izrazil tisto, kar čutim, pravi

fant. — Preživel sem težko mladost: 
ustaši so mi zaklali očeta... Sedaj 
ml gre dobro. Mislil sem resno, da 
bom pilotiral na bojnih letalih, vese 
lii sem se namreč postati letalec, a 
me je pozneje osvojila radiotehnika, 
tako da se je učim z velikim zanima
njem, V prostem času po malem sli
kam in se ukvarjam z modeliranjem

Otroci padlih borcev so našli tu 
svoj dom. V njem vlada atmosfera 
topline in tovarištva ter brige stare
šin. Fantje tu lepo žive in se priprav
ljajo na samostojno življenje.

Skoro vsak gojenec Ima kakšnega 
»konjička«. Imajo orkester, radio
klub, nogometno ekipo, šahovsko 
skupino, dramsko in pevsko ter 
klorno sekcijo, slikarski krožek, 
prostem času se ukvarjajo s tem 
onim, tako da njihovo življenje 
enostransko.

Sola traja tri leta. V tem
odrastejo dečki v mladince. In__
diplomo o končani letalski podoficir
ski šoli v žepu ter vodniškim znakom 
na rokavu zapuščajo šolsko okolje, 
store to z zanesljivim korakom, idoč 
pogumno na prvo samostojno dolž
nost.

Podpolkovnik Vasilije Cerovlč
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POSPEŠITI DELO
ORGANOV DRUŽBENEGA UPRAVLJANJA

Vedno močne ša zahteva
Drugi plenum CK ZKJ, ki je bil pred kratkim v Beo

gradu, je vnovič poudaril pomen razvijanja in krepitve dela 
organov družbenega upravljanja. Ves naš razvoj gre za tem, 
da dobivajo organi družbenega upravljanja venomer širša 

, pooblastila, pravice in dolžnosti, da imajo na razpolago vedno 
večja materialna sredstva, ki jih lahko vlagajo tja in tako, 
da dajejo največ koristi. Ni vseeno, ali upravljamo na vseh 
področjih našega družbenega življenja počasneje, ali hitreje- 
m vseeno, ali skušamo doseči ta ali oni rezultat danes ali 
jutri, pojutrišnjem, Mi vsi vemo, da bi radi vsaj tisto, kar 
je moč čimpreje doseči. 2e danes ali jutri, skratka: čimprej!

Letošnji občni zbori osnovnih organizacij Socialistične 
zyeze so celo ponekod poudarjali potrebo po širšem in na- 
glejšem razvoju dela organov družbenega upravljanja. V 
Zagorju so se ljudje najbolj navduševali nad tem, da naj bi 
sveti potrošnikov resnično zaživeli in v okviru danih mož
nosti urejali mnoga nerešena vprašanja razvoja trgovin in 
preskrbe. Trgovina si danes sama ne more ustvariti tesnej- 
šega sodelovanja s potrošniki, mnogo laže pa bi lahko ustva- 
rili potrebno sodelovanje preko svetov potrošnikov. Res je 
čudno, da sveti potrošnikov doslej v Zagorju še niti enkrat 
niso poročali na članskih sestankih ali zborih volivcev o svo
jem delu. Sicer pa: saj ne morejo poročati, če v tem času 
niso ničesar storili. Osnovne organizacije Socialistične zveze 
so torej dolžne nemudoma poskrbeti, da bodo sveti potrošni
kov začeli z rednim delom.

Na občnih zborih so tudi mnogo govorili o stanovanjski 
reformi. Ko so obravnavali povečane naloge hišnih svetov, so 
marsikje ugotovili, da ponekod hišni sveti sploh ne delajo. 
Stanovalci sploh ne morejo plačevati najemnin, ker se izvo
ljeni sveti izgovarjajo, da nočejo prevzeti tega opravila. 
Ljudje pa se jezijo, ker je pri hišah toliko za postoriti, po
praviti in urediti, pa nihče ne da prave iniciative. Hudo je 
in še bolj hudo bo v takih stanovanjskih hišah začeti uvajati 
družbeno upravljanje, ko se niti ne zavedajo, da jim nihče 
ne bo urejal stvari, če si jih sami ne bodo. Kako pa bo zdaj, 
ko se n. pr. hišni sveti pripravljajo na prevzem še mnogih 
drugih in zahtevnejših nalog. Ali bodo res morali občinski 
ljudski odbori odrediti ljudi, ki bodo z odločbo urejevali 
stvari v tej ali oni stanovanjski hiši? Menda bo to kaj slabo 
spričevalo za stanovalce take hiše, če jim bo nekdo tretji 
moral urejevati njihove lastne probleme.

Povečane naloge čakajo organe družbenega upravljanja 
tudi v ostalih dejavnostih. Zakon o osnovnem šolstvu nalaga 
organom družbenega upravljanja v šolah še posebne dolžno
sti. Menda je vsakomur znano, da težimo za tem, da bi šolo 
še bolj povezali s skupnostjo, z družbenim dogajanjem kraja 
in ji tako vtisnili pečat resnične družbene ustanove. Ce šolski 
odbori ne bodo prvi iniciatorji te povezanosti, potem sodelo
vanje ne bo našlo najbolj plodnih, tal. Šolske odbore pa čaka 
se kopica drugih, prav tako zahtevnih nalog. Nadalje organe 
družbenega upravljanja v zdravstvu ln socialnem zavarova
nju. Uvajanje zavarovanja , tudi na kmečko prebivalstvo, 
obrtnike in druge zasebnike, pomeni kajpak povečanje dela 
teh organov. Treba se bo spoprijeti s številnimi, tu pa tam 
celo zapletenimi dolžnostmi. Vendar bo od prave razsoje, od 
dobrega dela odvisno mnogo, mnogo vprašanj v obeh službah. 
Občinski sveti dobivajo naposled tudi večjo materialno osno
vo za svoje delo. Danes si ni mogoče več zamišljati dela sveta 
pri'občinskem odboru, ki samo zavzema stališča, ničesar pa 
ne stori za izvajanje te ali one naloge. To pomeni, meni nič, 
tebi nič, prepustiti izvajanje občinski upravi. Ta pa vselej, 
zlasti če ne čuti za seboj pristojnega sveta, vse prepočasi 
izvršuje določene naloge

Zbori proizvajalcev uvajajo prakso vse bolj pogostnega 
shajanja. To je nujno potrebno. Danes je zelo malo zadev 
v občini, ki bi jih smel puščati zbor proizvajalcev ob strani. 
Gospodarjenje, ki je osnova življenja v komuni, ne sme biti 
domena samo vodstev podjetij in organov delavskega samo
upravljanja, marveč vse komune, in v prvi vrsti zbora pro- 
zvajalcev. Nikjer ni rečeno, da te naloge ne zahtevajo toliko 

in toliko časa, naporov in težav. Vendar potrjujejo dosedanje 
izkušnje že znano pravilo, da več ljudi več ve in da se 
navadno najbolje opravi tisto, kar je bilo skrbno pretehtano 
od vseh strani, in pri čemer je sodeloval širok krog ljudi.

Skratka: skrb za dobro delo organov družbenega uprav
ljanja postaja vse močnejša zahteva. Ljudje vedo, da pomeni 
pravilna rast teh-organov izboljšanje življenjskega in druž
benega standarda in celo medsebojnih odnosov. Potemtakem 
ni dvoma, da pomeni krepitev upravljanja, izboljšanje jutriš
njega dne.
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Izkoristiti radio in televizor
Pr«!) dnevi M »• zbrali ▼ Lt- 

Bgl na »kupnem sestanku vsi
MAJ upravitelji in zastopniki 
prosvetnih društev, P0 pozdra
vu sekretarja komiteja tov. To
neta Praprotnika je poročal o 
delu presvet, organizacij pred
sednik občinskega sveta Svo
bod. Zadnji občni zbor tega 
sveta je bil 24. XI, 1958. v le- 
toinjem letu so bile v glavnem 
▼ občini jubilejne prireditve: 
•kademija, gostovanje Opere v 
Litiji, pevski koncert v kraju, 
na katerem so sodelovali litij
ska godba ter pevski zbori iz 
Litije, Smartna in Jevnice, na
dalje koncerta v Šmartnem in 
Jevnici ter proslava na Javor
škem Bilu.

Tečaja v Kopru se je udele
žilo 12 kandidatov. Klubsko 
življenje je prešibko.

Iz blagajniškega poročila je 
razvidno, da je bilo skupno 449 
tisoč dinarjev dohodkov, izdat
kov pa 394.000.

Nato So podali poročila za
stopniki posameznih krajev. Na 
Savi pri Litiji imajo težave za
radi dvorane, na Gabrovki pa 
so težkoče glede kadra. V Šmart
nem pripravi vse proslave šol
ska mladina. Proslav se udele
žuje zelo malo število odraslih. 
Na šoli delujejo trije zbori: ci
cibani, II. in III. razred ter 
mladinski zbor. Dramatska dru, 
žina Svobode je naštudirala več 
Iger. Lutkovna družina se bo 
predstavil* na novoletno jelko.

Litijska Svoboda je bila zelo 
aktivna. Dobila je mnogo sred
stev od tovarn in podjetij. Tako 
bodo dobili nove obleke člani 
pevskega zbora ln godbe. V 
društvu so naštudirali spevo
igro »Komedija o komediji«, pri 
kateri je sodelovalo 70 ljudi.

Knjižnica je zelo velika in bi 
rada posodila knjige manjšim 
krajem. Svoboda je sodelovala 
pri vseh prireditvah. Pevski 
zbor se je povečal. Glasbena 
šola že daje 15—16 ljudi v or
kester, ostale si še izposojajo. 
Najtežje je vprašanje prosto
rov. Upajo, da jih bodo v krat
kem dobili, saj Litija ne potre
buje 7 gostiln,

V prostorih Svobode bi se 
lahko zbirala mladina. Mogoče 
b0 tovarna prispevala televizor, 
radio — v društvenih prostorih 
bi se lahko zbrali šahisti ter bi 
bile v njih vaje.

Dvorano v Litiji naj bi 
upravljala vsa društva, ki bi 
odgovarjala tudi za programsko 
politiko. — Lansko leto je bil 
na šoli 120-članskl zbor, ki ga 
letos žal ni. — Litijska Svoboda 
se bo rada odzvala z gostova
njem pri društvih, če bodo to 
želela.

V Kresnicah ®o igrali »Pot 
do zločina«. Vse proslave imajo 
enkrat za šolarje in enkrat za 
odrasle. Sodelujejo tudi odras
ti. Imajo veliko knjižnico. Radi 
bi imeli pevski zbor, a nimajo 
zborovodje.

V Jevnci je društvo samo na
pravilo tla v dvorani. Vse so 
storili člani udarniško. Pevski

zbor Je sodeloval pri raznih 
proslavah doma, v Ribčah in 
Kresnicah. Lutkarji so nastopili 
trikrat. Dramska družina je ime. 
la težkoče zaradi bolezni. Vsa
kih 14 dni je v krajy kino pred
stava. Prireditve »o zel0 dobro 
obiskane. Letos bo delo, vsaj v 
začetku, precej ovirano zaradi 
bolezni v vodilnem kadru.

Na PoHtniku pripravljajo za 
novoletne praznike dve prire
ditvi. Imeli so dvoje gostovanj. 
Pripravljajo komedijo »Zupano
va Micka« ter še eno odrsko 
delo. Knjižnica šteje 236 pre
branih knjig, zato si bodo radi 
izposodili knjige v Litiji.

V Kostrevnici pripravljajo 
prireditve za občineki praznik 
in za Novo leto. V januarju 
bodo igrali »Otrok iz zadreg«, 
Za pustni prašnik pa bodo pri

pravili Veseli večer. Priredili 
bodo izlet. Do junija bodo od
prli dvorano. Pri gradnji sode
lujejo člani z udarniškim delom.

V Stangi imajo lepo dvorano 
s 170 stoli iz Duplice ter lep 
oder z električno razsvetljavo. 
Tu je tradicija prirejanja iger, 
zadnji čas pa upada zanimanje. 
Stroški za uprizarjanje iger so 
previsoki. Za Novo leto študi
rajo neko igro, pozneje pa bodo 
dali še eno. V letni sezoni je 
delo mrtvo, saj je od 69 članov 
50 kmetov in 19 delavcev.

Na Vačah sloni vse delo na 
mladini. Imeti so več gostovanj. 
Študirajo eno igro.

V nov občinski sekretariat bo 
treba izvoliti ljudi, ki še niso 
toliko zaposleni in bi predvsem 
skrbeti za programsko politiko. 
Kmečkega človeka bo treba du-

V soboto, 19. decembra, Je 
bila v predavalnici Delavskega 
dama v Trbovljah letna skup
ščina občinskega sveta Svobod 
in prosvetnih društev trbovelj
ske občine. Razen delegatov, ki 
so biti Izvoljeni na občnih zbo
rih društev, so skupščini priso
stvovali tudi povabljeni gostje. 
Med njimi Je bilo posebno opa
ziti tov. Tilko Blaha, članico 
republiškega odbora Zveze Svo. 
bod, in sekretarja občinskega 
komiteja ZKS Trbovlje, tov. Ja
nez« Železnika.

Ker so vsi delegati dobili že 
skupno z vabilom na občni zbor 
poročila o delu sveta Svobod in 
prosvetnih društev v občini Tr
bovlje, je predsednik tov. Do
minik Kužnik Imel ob tej pri
ložnosti samo krajši uvodni re
ferat, v katerem Je omenil delo 
društev Svobod v letošnjem ju
bilejnem letu, ko smo proslav
ljali 40-letnico KPJ in SKOJ.

Tovariš Kužnik je v svojem 
poročilu nakazal nekaj misli za 
bodoče delo, nato Pa je tajnik, 
tov. Karlo Malovrh predložil 
program dela. Preden je občni 
zbor prešel k razpravi o pro
gramu in poročilih, je presednik 
sveta lov. Dominik Kužnik raz
delil odličja Zveze Svobod, in 
sicer sta odličje I. stopnje pre
jela tovariša TINE KORIMSEK 
in KARLO MALOVRH, odličje 
II. stopnje Je prejelo P*t tova
rišev, odličje III, stopnje pa 16 
tovarišev. Posebno priznanje za 
delo v prosvetnih društvih je 
prejelo še 15 tovarišev in tova
rišic iz občinskega sveta Svobod 
v obliki lepih stik akademskega 
slikarja Doreta Klemenčiča.

Sama razprava o programu to 
delu društev je bil« plodna in 
bogata. Ta je predvsem naka
zala, da j« treba iskati nove 
oblike dela, ln to da Ja treba 
dati še več poudarka delu v 
klubih, ki naj se v letu 1960

NA MRZLICI PRED ZAKLJUČKOM LETA
Prav prijetno je pohiteti v prostem času na Mrzlico, 

ki je med najbolj priljubljenimi planinskimi postojan
kami v Zasavju. Lep razgled, dobra postrežba v pla
ninski koči, lep televizijski sprejem in še marsikaj je 
privabilo tudi letošnje leto na Mrzlico. f .

Obrniti smo se na upravnika te planinske postojan
ke, tovariša Alberta Tauša in ga vprašati, če kaj pri
pravlja kaj posebnega za zaključek starega leta. Kakor 
vedno, se je tudi ob tam vprašanju nasmejal in odgo
voril: -Mislim, da bo Silvestrovanje na Mrzlici prav 
prijetno. Debel pujsek že čaka goste. Ne samo eden, kar 
dva. Pa še dobro kapljico bomo imeti, pristno, kakršne 
niti v dolini ne dobiš.«

Ko smo se pozanimali glede obiska, smo zvedeti, 
da bo število vpisanih obiskovalcev Mrzlice do konca 
leta naraslo na 8.000. Precej jih je, ki so se v Planinski 
postojanki oglasili, a se niso vpisali. - Za zaključek 
letošnjega leta pripravlja upravnik planinske koče na 
Mrzlici prijetno presenečenje za vse tiste posameznike, 
ki so bili letos največkrat na Mrzlici. Zanje je priprav
ljenih pet lepih nagrad. Doslej je številka 65, ki je naj
večja, ostali, ki so se oglasili v planinski postojanki pa 
so Mrzlico obiskati 59 In 58-krat ln manj. - Letošnje 
leto je obisk Mrzlice spet porastel, In sicer za preko 
1000 izletnikov. Razen domačih planincev in turistov, 
izletnikov in tistih, ki So na Mrzlici preživeli svoj letni 
dopust, so se oglasiti v planinski koči letos tudi Fran
cozi, Švicarji, Holandci in Avstrijci. Vsak pride prav 
rad in odhaja z Mrzlice zadovoljen.

Tako nam je pripovedoval simpatični upravnik 
Berti, ki pripravlja za silvetrovanje na Mrzlici obisko
valcev presenečenje ter želi vsem prav srečno novo 
leto, priporoča se pa tudi vsem za obisk prihodnje leto.

ustanove še v Svobodi - Zasav
je, Svobodi - Dobrna in Svobo
di - Center. — Precej so v raz
pravi obravnavali materialno 
stran prosvetnih društev, kjer 
so bili delegati mnenja, da so 
ravno kulturna društva v manj. 
šl meri dotirama kot pa ostala 
društva organizacije. Tako so na 
občnem zboru prinesli predlog, 
naj odločilni forumi razpravlja
jo o kulturnih domovih, namreč 
da se vzdrževanje teh domov 
uvrsti v redni občinski proračun.

Tudi odposlanka republiškega 
sveta Svobod Slovenije tov. 
Tilka Blaha je .dala svoj pri
spevek k razpravi in je ob 
koncu svojega poročila čestitala

Zagorsko pismo
V Zagorju smo imeli pred kratkim občne zbore osnov

nih organizacij Socialistične zveze. Ljudje so se pogovorili 
o najrazličnejših vprašanjih in stvareh, najbolj zanimivo pa 
je to, da so spregovorili tudi o medsebojnih odnosih. Zelo 
zanimiva tema, ki kaže, da smo naposled le prišli tako daleč, 
ko je treba dajati odgovor tudi na to vprašanje. Prav tako 
pomembno se mi zdi to, da so o odnosih spregovorili občni 
zbori Socialistične zveze, torej s tribune, ki je po moji sodbi 
najbolj pklicana, da obravnava te zadeve.

Ljudje so zelo odkrito pripovedovali o svojih težavah, 
ki jih imajo pri občevanju z ljudmi v trgovini, v zdravniških 
ambulantah, v gostilnah, v uradih, ustanovah in podobno. 
Povsem odkrito so kritizirali ljudi, ki imajo opravka s 
njimi zaradi nekaterih šikan in nepravilnih odnosov. Pri
povedovali so, da naletijo ponekod celo na skrajno nevljud
nost, neustreiljtvost, vase zaprtost in podobno. Tisti ljudje, 
ki so pri takem delu, kjer imajo največ opravka z občani, 
bi morali biti po njihovem mnenju predvsem pripravljeni 
pomagati, svetovati, najti tovariško besedo za te ali one 
težave ljudi. Skratka: članstvo Socialistične zveze v Zagorju 
se je zavzelo za to, da bi btli medsebojni odnosi med ljudmi 
vsej slojev, poklicev in starosti dobri, tovariški in humani. 
Od dobrih odnosov med ljudmi pa je odvisno vse drugo. 
V nasprotnem primeru pa se bo še vnaprej ponavljalo tisto 
staro in pretivelo, kar nam tako škodi, namreč: nezaupanje, 
netovarištvo in nezaupanje ljudi v našo skupno stvar.

Mi smo v naš Program, sprejet na VII. kongresu ZKJ, 
vnesli potrebo po resnično socialističnih odnosih med vsemi 
ljudmi. To ni prazna beseda ali morebiti snmo geslo, marveč 
živa potreba. Ne gre nam samo( za to, da bi ustvarili bogato, 
vseskozi močno razvito gospodarsko deželo, marveč nam je 
predvsem na tem, da ustvarimo srečno družbeno skupnost, 
celo individualno srečo človeka, našega socialističnega člo
veka. To nam celo na Vzhodu zamerijo, češ da postavljamo 
osebno srečo človeka nad srečo skupnosti. Toda mi se za
vedamo, da imamo prav in naši ljudje v celoti podpirajo 
to določilo v programu.

Mislim, da bi morali v našem Zagorju v bodoče še ener- 
gičneje preganjati vsakršne zametke ali kali slabih medse
bojnih odnosov med ljudmi. Delovni ljudje trdijo, da se je 
ta ali oni, ki je na tem ali onem delovnem mestu ali polo
žaju »pogospodil«, da nima zdaj več toliko posluha za po
trebe ostalih ljudi.

Tako so ljudje pripovedovali na občnih zborih Sociali
stične zveze. Trditev ni iz trte izvita. Drugače ljudje ne bi 
govorili o teh stvareh. Zato je kar prav, da si med drugimi 
našimi opravili zastavimo živo potrebo, da bomo preganjali 
slabe odnose, kjer koli bi prišli do izraza. Sklepi občnih zbo
rov Socialistične zveze naj bodo kažipot vsem ostalim poli
tičnim in družbenim organizacijam in posameznikom; pri
pravljenost naših ljudi bo tem večja in boljša, kolikor bolj 
se bomo zavzemali za resnično socialistične odnose.

Milan Vidic

Od SEMm dd MmMo
hovno dvigniti. V litijski občini 
je 186 naselij. — Za kulturao- 
prosvetno delo bo treba zainte
resirati tudi kmetijske zadruge. 
Nadalje naj se da na dnevni 
red občnih zborov in sestankov 
SZDL tudi izobraževanje.

Tov. Niko Lulkež. sekretar 
okrajnega sveta Svobod, je po
udaril, da opaža iz poročil ve
liko dejavnost. Učiteljstvo žrtvu
je mnogo časa za kultumopro- 
svetno delo. Gre z« kulturno, 
gospodarsko revolucijo na vasi. 
Z manjšimi napori bo treba do
seči večje uspehe, zato moramo 
izkoristiti radio in televizor. 
Razmišljati moramo, kako bomo 
še bolj pridobili mladino.

Navzoči so izrazili željo, da bi 
»Zasavski tednik« prinašal več 
vesti o kulturnem delu v litij
ski občini. M. V.

KAJ JE NOVEGA V ZAGORJU
Seja občinskega ljudskega odbora. — Pred 

kratkim je bila v Zagorju redna aeja občin
skega ljudskega odbora, na kateri so med dru
gim sprejeli nekatera določila za uveljavitev 
stanovanjske reforme. V glavnem sta oba zbora 
občinskega ljudskega odbora sprejela priporo
čila posebne komisije, ki je Imela nalogo pri
praviti vse potrebno za uveljavljanje stanovanj
ske reforme. Oba zbora »ta osvojila 100-letno 
amortizacijsko dobo stanovanj ln tudi ostale 
predloge. Zbora sta obravnavala tudi prošnje za 
poroštvene izjave nekaterih podjetij Ln jih ne
kaj odobrila.

Priprave za Silvestrovanje. — Vse kaže, da 
bo letos v Zagorju bolj poskrbljeno za silve
strsko zabavo. Kot smo zvedeli, bodo zabave 
na različnih krajih. »Svoboda« Zagorje namera
va prirediti veliko silvestrovanje v domu TVD 
»Partizan«. Društvo st bo prizadevalo ustreči 
najbolj izbirčnim obiskovalcem, predvsem z iz
branimi pijačami in Jedili kot z zabavno glas

bo. V hotelu »KUM« bodo kot vsako leto pri
redili elitno zabavo, prav tako v »Proletarcu«. 
Te ln še nekatere druge novoletne prireditve 
naj nekoliko vzdramijo občane, ki so prejšnja 
leta večkrat kritizirali nemoč vseh tistih, ki naj 
bi po njihovem mnenju poskrbeli za zabavo 
konec leta.

Plenum občinskega odbora SZDL. — Danes
v sredo, bo v Zagorju razširjeni plenum ob
činskega odbora Socialistične zveze, ki mu bo
do prisostvovali tudi predsedniki in tajniki 
društev ln društvenih organizacij. Phenum bo 
obravnaval dosedanje in bodoče delo društev 
ter društvenih organizacij in skušal dati ne
katere pobude za boljše delo društev, zlasti na 
političnem in vzgojnem področju. Zdaj dela v 
Zagorju že nad trideset društev ln društvenih 
organizacij, ki vključujejo več tisoč članov. 
Plenum bo skušal podrobno analizirati tudi ne
katere pomanjkljivosti in slabosti, ki še ovirajo 
boljše delo društev.

KAJ JE NOVEGA V TRBOVLJAH

S skupščine občinskega sveta Svobod v Trbovljah

40 zaslužnih nagrajenih
vsem, ki so prejeli odličja Zve
ze Svobod in krajevne nagrade. 
— Prav tako je tov. Janez Že
leznik, sekretar občinskega ko
miteja ZKS Trbovlja, g svojimi 
Izvajanji bogato dopolnil plod
no razpravo, p<ri tem Pa pouda
ril veliko poslanstvo Svobod in 
prosvetnih društev pri kulturni 
vzgoji našega človeka. Po njego
vih besedah ho predvsem naša 
naloga v bodoče, da ob progra
mih dela polagamo vso skrb za 
idejnost v njih. Tovariš sekre
tar je prav tako podčrtal važ
nost dela v klubih naših kul
turnih društev ln želel novemu 
odboru v bodočem delu mnogo 
uspehov.

PRESKRBA TRBOVELJ Z ZELENJAVO, 
SADJEM IN MLEKOM

Svet z« blagovni premet občinskega ljud
skega odbora v Trbovljah je na svoji zadnji 
seji razpravljaj o oskrbi občine s sadjem in 
zelenjavo kakor tudi z mlekom.

Glede preskrbe sadje in zelenjave kraja 
v latu 1960 je svet ugotovil, da so pogodbe 
že sklenjene in pošiljke zagotovljene. Za 
solato in cvetačo je bil sklenjen poseben do
govor s splitsko zadrugo za pošiljke preko 
zime.

Zgodnje sadje in zgodnjo povrtnino bo še 
naprej pošiljal Koper, krompir in pozno sadje 
pa kmetijska posestva (opomba uredništva:

upamo, da bodo tudi zaloge in cene zadovo
ljile potrošnike!).

Mleko kot najbolj kritičen živilski pred
met v tem času je balo tudi na dnevnem redu 
seje sveta. Sklep seje je bil, da je treba sto
riti vse potrebno, da Trbovlje dobe večje 
količine mleka. Priporočeno je bilo podjetju, 
naj se prodaja mleko ob enotnem času v vseh 
mlekarnah, in sicer takoj ko je v glavnem 
vse mleko dobavljeno. Po zatrdilih uprave 
»Vtiaminke« so zagotovljene zadostne količi
ne mleka za novo leto.

(Opomba uredništva: do takrat pa naj se 
mleko zagotovi vsaj za družine z dojenčki in 
drugimi malimi otroci ter prodaja manjših 
količin mleka posameznim osebam.)

IZ HRASTNIKA
volitve Šolskih odborov. — v

hrutaiškl obči«* Izvajajo volitve šolskih odbo
rov, in to po organizacijah, kt volijo predstav
nike v šolski odbor. Na prvi seji bo ljudski 
odbor Imenoval šolske odbore, nakar jih bodo 
potrdili zbori volivcev, ki bodo v januarju 
1966. Na zborih voltvoev se bodo ie pobllže po
govorili o delu šoieklh odborov,

MLADI ZADRUŽNIKI IN NARAVOSLOVCI. 
— Svet za prosveto prt ObLO Hrastnik je na 
ato Izmed zadnjih gej razpravljal o akciji 
mladih zadružnikov ln naravoslovcev. Sprejet 
je bil sklep, da ae po vseh šolah hrastnlške 
občine osnujejo pionirske šolske zadruge; v 
krajih s kmetijskim obeležjem se bo pionirska 
zadruga ukvarjala s kmetijskimi posli, v Indu
strijskih krsjlh pa bodo te zadruge prilagodili 
potreba« svojega amblenta. Tžko pionirsko za
drugo Imajo, kakor smo te poročali, na ioll v 
Zidanem mostu, nadalje v Hrastniku na šoli 
»Ivana Cankarja«.

ENOTEN SKLAD ZA ŠTIPENDIJE V 
HKASTNISK1 OBČINI. — V hrastnlškl občini 
so se odtočili, da ustanove enoten sklad za iti- 
pendije. Vsem delavskim svetom v občini Je 
Ml poslan predlog, da se odločijo zs enotno 
politiko v štipendiranju. Dosedanji način šti
pendiranja namreč ni bil najboljši. Tako na 
primer papirnica v Radečah ni štipendirala no
benega študenta. Steklarna, ki bo potrebovala 
primeren kader, pa komaj tal štipendist*. Ne
kaj ve« študentov Je štipendirala Tovarna ke

mičnih Izdelkov, največ pa Rudnik Trbovlje- 
Hrastnlk, medtem ko Je občina sama štipen
dirala S5 oseb. — Z ustanovitvijo enotnega 
sklada se bodo štipendije pravilneje razdelje
vale, na drugi strani pa se bo lahko izvajala 
ustrezna konotrola na njimi.

ZASTOPNIKI KEMIČNE TOVARNE HRAST
NIK V MILANU. — Kakor smo Izvedeli, se mo
de zastopniki Tovarne kemičnih izdelkov Iz 
Hrastnika v Milanu v Italiji na sklepanju do
bavnih pogodb. Ta sklepanja potekajo ugodno. 
Kakor znano, bo hrastniška kemična tovarna 
pričela v letu 1960 z obširno konstrukcijo oziro
ma povečanjem svojih naprav ter je v ta na
men potreben nakup vrste novih strojev in 
strojnih naprav. V Milanu so uspešno zaklju
čili pogajanja za pošiljatev postrojenja za elek
trolizo.

RAZŠIRITEV P1TALISCA V SIRJU. — Na 
zadnji seji KZ Dol pri Hrastniku so imeli ob
širne razprave ter so sprejeli ustrezne zaključ
ke glede pitališča za teleta v Sirju, ki naj se 
razširi. Sedaj redijo v Sirju 60 telet, v načrtu 
pa imajo, da se to število poveča na 2000. Prav 
tako bo dolska zadruga prevzela posestvo pri 
Rošu, kjer bodo uredili hlev za krave mleka
rice. Za sedaj ho y hlevu 20 takih krav, v na
črtu pa Je povečanje števila molznih krav. Kme
tijska zadruga na Dolu Je še sklenila, da bo 
materialno ln finančno podprla pionirsko za
drugo na Dolu, ki se ustanavlja na tamkajšnji 
osemletki.

Bogat dar Prešernove družbe
Lertošn J i' dar Prešernove druž

be je izredno bogat — aaj je 
svojim naročnikom založba po
slala za komaj 600 diin kar 8 
knjig in to res lepih!

Koledar je najbolj pester, iz- 
gleda, da so se letos uredniki 
bolj potrudili in tako natresli 
vanj za vsakogar nekaj. Nekaj 
člankov je posvečenih 40-letnl- 
ci ustanovitve KPJ. O tem pi
šeta B. Ziherl til Ivan Regent. 
Sledijo dalje članki, ki nam 
odkrivajo napredek države v 
zadnjem času; tako piše Fran
ce Planina o naših rudarskih 
krajih, Mitja Kreft o koopera
ciji v kmetijstvu, Nande Žužek 
o spremembah v šolskem siste
mu, Peter Veeel o obveznostih 
kmečkih gospodarstev do druž
be. Nekaj je kulturnih člankov, 
med njimi nedvomno najboljši 
Karla Dobide »Umetnostni za
kladi v ljubljanski Narodni ga
leriji**. K temu članku je doda
na cela vrata lepih elik. O teh
niki, medicini in razvoju zna-

notrti pišejo Adlešič, dr. Kmet 
in drugi.

Sledijo še leposlovni prispev
ki, originalne pesmi, kd sta jih 
prispevala Kajetan Kovič in 
Janez Menart, ki je tudi pre
vedel pesem Andre Theuriet; 
Ivan Minatti pa je objavil ne
kaj prevodov iz ciganske poe
zije. Sledita še humor in za
bava.

Leposlovni del zbirke obsega 
4 knjige, in to:

Povest Franceta Bevka: Vi
harnik, ki se godi v Napoleo
novih časih. Prizorišče je po
stavil pisatelj v svoje rodne 
kraje. Povest popisuje doma
čega beguna, ki ubeži iz fran
coske vojske, »e skriva po do
mačih hribih, kjer ga žandarjl 
stalno iščejo, slednjič pa ga 
dobijo ln z njim obračunajo.

Venceslava VVinklerja »Pot 
na Lisec« pa opisuje partizan
skega junak*, ki se po mnogih 
borbah vrne, drzen in zmago
vit v domačo vas.

Otroci, dedek Mraz vam piše!
Zadnjič smo v našem ured

ništvu Oklenili poprositi dedka 
Mraza, naj nikar ne pozabi na 
vsakoletno obveznost in sporo
či zasavski mladež!, kdaj na
merava priti v revirje, skrat
ka, naj razloži svoje letošnje 
načrte. Napotili smo se ga 
iskat. Rečemo vam, otroci, da 
ga ni bilo lahko najti. Prepo
tovali smo mnogo desetin ki
lometrov, povprašali številne 
ljudi, kje dia tiči presneti de
dek, preden smo ga našli. Pa 
nikar ne mislite, da smo kar 
poceni prišli do nje^a. Dedek 
Mraz ima tele dni toliko dela, 
opravkov, dta nič kaj rad ne vi
di, če ga kdo moti pri njego
vih opravilih.

Palčkam, ki varujejo njego
vo kraljestvo, smo morali ob
ljubiti, da ga bomo samo na
prosili, naj nam dš s seboj, za 
vas kratko pisemce, m da mu 
ne bomo vzeli niti pol urice 
časa. Kako neizprosni so psič
ki; ne morete si misliti, kako 
so se izmikali naši prošnji. To
da slednjič se je neki pallček 
ojunačil in šel vprašat v ded
kovo kraljestvo, če nas dedek 
sprejme.

Sprejel nas je. Preden pa 
vam povemo, kaj Je dedek 
Mraz za vas napisal, vam ta
kole zaupno lahko Izdatno ti

sto, kar smo videli v njegovem 
kraijesitvu. Samo če vas bo de
dek Mraz po naključju vpra
šal, nikar nas ne Izdajte, kajti 
drugače nam ne bo nikdar več 
dovolil razgovora. To, da je v 
dedkovem kraljestvu že na 
metre snega, ni treba posebej 
poudarjati. Toliko ga je, da ga 
bo kmalu poslal tudi vam, dra
gi otroci, da se boste v zimskih 
počitnicah' lahko sankati in 
smučali. Drugače Pa v dedko
vem kraljestvu nihče ne misli 
na sneg. Imajo toliko dela, da 
še spati n« utegnejo. Videli 
smo prelepe vile, škrate, naj
različnejše živali, nešteto lepo 
okrašenih voz in celo avtomo
bilov, daril hi ljudi, ki se pri
pravljajo, da bodo spremili 
dedka na njegovi poti med vas, 
otroci. Sredi vsega tega pisa
nega živ žava Je sedel dedek 
Mraz in poveljeval. »Škrat Po
niglav daj še tistole palico na 
voz! Pa: Muc Mijav, nikar to
liko ne mijavkaj, saj bodo 
kmalu končali! Dedek je kar 
naprej ukazoval, svetoval in 
karal: vsi so ga zvesto poslu
šali in izpolnjevati njegove 
ukaze.

Slednjič nas Je le poklical k 
sebi. Povedali smo mu, da smo 
iz revirjev in po kaj smo pri
šli. Pogladil si je mogočno sivo 
brado in zamišljeno moičal.

Potem j* rekel: »Povejte otro
kom v Zasavju, da bom prišel 
Le k tistim, ki se v šoli pridno 
učijo, Ju ubogajo starše Jn kt 
so sploh dobri cicibančki in pi
onirjii. PorednažI, slabi učenci 
in nagajivci pa me bodo videli 
z leskovko v rokah, in če ae ne 
bodo poboljšali, bo Šiba pela. 
Odgovorili šmo, da bomo to 
povedali, potem pa je prijel 7.a 
pero in vam napisal tole pi
smo:

DRAGI OTROCI 
V ZASAVJU!

Radi bi izvedeli, kdaj da 
bom prišel? Nikar ne bodite 
tako neučakani. Saj veste, da 
»e moram pošteno pripraviti, 
namazati kolesa svojih voz, ki 
so vse leto rjavela v kralje
stvu; sploh Imam toliko dela, 
da ga ne bom zmogel. V vaše 
kraje bom prišel v dneh pred 
Novim letom, morda že 27. de
cembra, in če boste pridni, 
bom ostal več dni. Ce pa bom 
slišal, da st« poredni, me sploh 
ne boste videli. 2e zdaj pa vam 
povem, da mi Je nemogoče pri
ti v vse šole. Zato bom tja po
slal nekaj svojih pomočnikov. 
Pripravil sem vam številna 
praktična darila, ki j lih boste 
potrebovali pri vašem pouku; 
za najmlajše v vrtcih pa imam 
na aalogl lepe igračke.

Ker želim, da bi novoletno 
jelko res lepo praznovali, sem 
naročil, naj vam v Zagorju, 
Trbovljah, Hrastniku ln v vseh 
večjih krajih pripravijo otro
ške igrice, glasbene in filmske 
prireditve. Ukazal sem tudi, 
naj lepo okrasijo tista mesta, 
kjer se navadno zadržujem. 
Ukazujem pa vam, da morate 
biti pridni, ko bom prišel s 
svojim spremstvom. Nikar se 
ne prerivajte, nikar ne bodite 
neučakani, in nikar ne po
skušajte nadlegovati mojega 
spremstva. Vedeti morate, da 
so tudi moji spremljevalci že 
zdaj utrujeni od hudih napo
rov. Prepričan sem, d« boste 
ubogali in da se bom lahko z 
vami 'prijateljsko pogovorili,

Opozoriti vas pa moram še 
na nekaj: če boste res pridni, 
vam bom letos pokazal mnogo 
več ko druga leta. Moji palčki 
in škratje so bili zelo pridni 
!n so naredili čudovite reči: 
zmaja, razne hišice, In še mno
go drugih lepih stvari. Do sni
denja pa lepo pozdravljeni I 

Vaš dedek Mraz

No, vidite, otroci, nismo po
zabiti na vas. Val v uredništvu 
ae bomo potrudili in vam po
ročali, kod hodi dedek Mraz, 
kaj počne in tud! kakšne volje 
j«. Lepo vas pozdravljamo!

Hans Reusch je znan pisec 
zgodb o Eskimih, teh najsever
nejših prebivalcev naše zemlje. 
Tudi roman, ki smo ga dobiti 
v prevodu Avgusta Petrišiča, 
»Na vrhu sveta« nas pelje v 
tak svet, med to primitivno 
ljudslvo. Slovencem so se tek
sti s tako vsebino že kar pri
ljubili, zato bodo nedvomno 
tudi radi segli po tem delu, ki 
je pisano živahno in sveže.

Četrta literarna knjiga pa Je 
letos Izreden dar Prešernove 
družbe. Izšla je ob 40-letnicl 
ustanovitve KPJ. To je ponatis 
Cankarjeve novele Hlapec Jer
nej In njegova pravica« z ilu
stracijami Slavka Pengova. 
Knjižica je nedvomno lepa, 
posebno pomembnost pa ji da
jo Ziherlov uvodni članek.

Poljudnoznanstveni del pa 
sestavljajo letos 3 knjige:

Najprej se srečamo z nada
ljevanjem dela dr. Aniona Po
lenca »Živalski svet«. Medtem 
ko nam je avtor lansko leto 
prikazal živali step in puščav, 
nas letos vodi med živali obte- 
čajnih in gorskih predelov. 
Knjižica je napisana živahno, 
poživljajo jo opisi posameznih 
raziskovalcev in potovalcev, W 
so živali srečali in spoznaval 
v naravi sami, in pa veliko šte
vilo čftlk.

Velike koristi 150 prinesla 
nedvomno knjiga, ki sta jo na
pisala m sestavila Spolar in 
Tavčar z naslovom: »Domača 
dela ln popravila«, Tu najde 
človek vse, kar ga iz dneva v 
dan kliče, da popravi, uredi, 
bolje opremi itd. Danes, ko 
ima tudu najpreprostejši človek 
opravka z elektriko, z motorji, 
s tem ali onim tenhičnlm iz
delkom, je bilo tako delo več 
kot optrebno. Tudi tu posa
mezna izvajanja spremljajo 
številne stike.

Najobširnejša tn naj lepša 
knjiga zbirke pa Je Franceta 
Planine »Nafta domovina Jugo
slavija«. Ce smo Prešernovi 
družbi za kaj hvaležni, potem 
Ji moramo nedvomno biti zato 
knjigo. Zakaj takega priročni
ka je pogrešal marsikdo. Kdor 
pa ga ni, temu se bodo šele » 
tem delom odkrile neverjetne 
lepote. Knjiga Je geografski 
ekonomski, gospodarski in de
loma zgodovinski pregled Ju
goslavije. Bogato ilustrirati** 
tiskarsko Izredno lepo nati*" 
njena s prilogo geograf sik* 
karte Jugoslavije

Število in kvaliteta lctošnjO* 
knjig Prešernove družbe so 
dvomno najboljši porok ! 
za naslednje leto.



USPEL LOV NA KRŠKEM POLJU
V novembru in decembru so 

lovski pogoji ali brakade naj
uspešnejši način lova. Tedaj 
»e zbero vsi člani lovskih dru
žin, gostje ter pogoniči, in iz
vajajo hrupen lov s psi, na
vadno v najboljših delih lovi
šča- Nekaj posebnega pa so 
poljski lovi brez psov goničev, 
kjer je vsak lovec obenem go
nič in strelec.

Lovska družina v Krškem 
prireja že več let zaporedoma 
v počastitev dneva republike 
svoj naj večji pogon na obsež. 
nem in bogatem Krškem polju.

Kdo ne bi z veseljem sprtjei 
vabila za tak elitni lov? Lovsko 
srce kar zaigra! Napolniš si 
pas z naboji, oprtaš nahrbtnik, 
vzameš nekaj za pod zob in 
v roke puško, pa hajtJ na pot!

Tako se na« je tudi letos 
29. novembra zbralo v Leskov
cu pri Krškem 35 strelcev, od 
tega 5 gostov. Domači lovci so 
najprvo obiskali svojega bol
nega tovariša in mu zaželel! 
skorajšnjega okrevanja, nato 
pa smo krenili na polje.

Nizki temni oblaki in slaba 
radijska vremenska napoved so 
obetali slabo vreme vendar, 
kaj bi nekaj kapljic dežja za
držalo nas lovce doma! Od le
pega vremena pa je lov vseeno 
odvisen.

Videti nas je bilo lepo mno
žico. Tu so bili stari in izku
šeni lovci, manjkalo pa tudi ni 
mladih, podjetjih fantov. Tem
nozelene obleke in klobuki, 
svetleči se lovski znaki, orožje 
dva psa ptičarja in naši resni 
obrazi sd vsakumor naznačili 
naš namen in pripadnost.

Ko smo se postrojili v dvored, 
nas je v imenu odbora pozdra
vil starešina družine tov. §Pi- 
ler, ki je poudaril, da bomo 
lovili v njihovem najbogatej
šem delu v počastitev dneva 
republike ter da se mora lov 
izvajati^v smislu lovskih pravil, 
tovarištva, ter pravilno in dis
ciplinirano.

Nato je povzel besedo lovo. 
vodja, energični lovec ln pred
sednik Posavske lovske zveze, 
tov. Lojze Colarič. Prikazal je 
način lova z besedo in skico, 
opozoril na previdnost in dis
ciplino, pregledal orožje in na
boje, in že so prvi lovci odrinili 
v smeri levo in desno naprei 
proti Veliki vasi v dveh krakih 
v obliki črke »V« v strelni da
ljavi. Uboga divjad, boječi zaj
čki, pisani fazan! ter male je. 
rebičke, ni slutila, kaj jo ča
ka. 2e ko so se prvi lovci 
razmeščali, smo opazovali pred 
'sabo na njivi fazane, preplašeni 
dolgouhec pa jo je ubiral Iz 
klešč naravnost med nas in se 
seveda rešil. Naši pihalniki so 
bili namreč še prazni, ker ni
smo še bili na stojišču. Menda 
je to zajček zavohal, ali pa je

lepo v vrst; pred nami 13 zaj
cev. Tovariš blagajnik je pri
čel pobirati po 10 din za vsak 
zgrešen strel, gospodar pa je 
zapisal vse srečne strelce. Ko 
so nato visela zajčja trupelca 
na trenskem vozu, ki ga je 
pred. nami vozil tovariš Ane., 
smo odrinili vzdolž avtomobil 
ske ceste Bratstva in enotnosti 
v smeri proti Vihram, Zopet so 
padal! streli, vmes je bilo čuti 
klice in komando, bilo je torej 
prav tako kot na frontah v 
starih časih. Zajci so jo ubi
rali n« vse strani z veliko brzi- 
nd, nad zemljo pa so hitele kite 
jerebic. Videli smo veliko bo. 
gastvo divjadi na tem slavnem 
polju. Blizu in daleč se je sli
šalo streljanje,včasih je bil le 
posamezen strel,včasih pa jih 
je bilo tudi po deset. Videl sem 
nekaj dolgouhcev, ki so se 
srečno rešili skozi bojno črto, 
več pa sem jih tudi videl, ka
ko so izvedli svoj zadnji smrto
nosni salto. Stara in mladi 
lovska srca so hitreje bila iri 
niti pomislili niso na težke no, 
ge, ki smo jih preko sveže zo-

- T-
ranth njiv in posejanih ozirnln 
že komaj vzdigovali- 

Sledil je zopet zbor. ponoven 
popis plena, plačevanje zgre
šenih strelov. Voz je bil že 
skoro. poln zajčkov, tako da 
nisi več videl zajetne pletenke, 
ki jo je bilo treba spričo zoje 
že kmalu načeti. Pred Vrbino 
blizu Save se je končal ta po
gon, nato pa smo končno lahko 
sedli in nekoliko založili. Tren 
je bil poln, pletenka pa se Je 
praznila. Tovariš Anci je pre 
skrbel res dobro kapljico!

Družbo so nam delali tudi 
prijatelji lovskega'Športa, ted 
njimi sekretar občinskega ko
miteja ZKS Videm-Krško, to
variš Ravbar, ki nas je s svo
jim sinčkom spremljal že vso 
pot. Sledil je našim prizade 
vanjem, seveda brez puške In v 
civiln. '

Na zadnjem pogonu smo stre
ljali kot na turški fronti. Pre
več smo streljali, premalo pob
rali. Padlo je vseeno še skoro 
dvajset zajcev ter dva fazana. 
Na stojišču nekdanjih 'grofov je 
bi! zaključni zbor, ln tovariš

gospodar je razglasil uspeh lo
va: 61 zajcev, 2 fazana ter 10 
jerebic — to pi malo. Blagajn k 
je pridno pobiral še zadnje 
»kovače«, nato smo zopet lepo 
postroj eni izkazali zadnjo čast 
lovini, v počastitev rojstnega 
dneva nove Jugoslavije Pa smo 
oddali salvo iz vseh 35 pušk 

Za vse lovce je bil obvezen 
tudi zadnji »pogon« v gostilni 
tovariša Murka V Krškem, kjer 
nas je čakala obilna in dobra 
večerja ter dobra črnina. Sle
dili so zaključni govori ter na
pitnice, nato pa se je priče! 
ceremonial lovskega krsta, ker 
so trije mladi lovci z dejanj! 
dokazali, da so godni za prave 
lovce in člane zelene bratov
ščine, morali so pa prestati še 
zadnjo preizkušnjo, ki je bila 
slovesno izvedena ob smehu 
lovcev in občinstva.

Slovo je bilo težko, moralo 
pa je biti naglo, ker je ura 
hitela na vso moč.

Tovariši iz Krškega — hvala 
vam za lep lovski1 užitek!

-!č
■ '* ,■

9. ŠTEVILKA REVUE 
»OTROK IN DRUŽINA«
»Kje ste. starši? Skrbeti morate 

za otroka tudi yi, ne le družba! 
Vaši so in vi ste odgovorni za
nje!« — takšen klic je v 9 šte
vilki revije »Otrok in družina« 
Tako kličejo pereči primeri neod
govornosti staršev, — kako pušča
jo šestletnega otroka v času služb? 
samega doma. kako varčujejo pr 
otrokovi malici da bi si kupi 
motor, kako trden kmet nočt 
žrtvovati za svojega bolnega sin? 
nekaj tisočakov ža zdravilen je 
Itd

Se en pretresljiv klic. Pustite 
otrokom spati! Kdo? Vsak. ki mu 
je otrokov spanec deveta skrb 
Pojdite z menoj po beznicah pa 
gostilnah ln kavarnah Ponoči 
Odrasli se zabavajo, se pogovar
jajo. se smejijo in plešejo . Luč! 
Izpod stropa sipljejo močno sve
tlobo. Zrak je zakaten. zatohel, 
moreč. Otroci sede ob materi in 
očetu. Spanec jim lega ha 'veke. 
težke so. vsak hip težje. Utrujeni 
so, zaspani, bledi, prebledi za svo
ja leta. Spanca ne zmagujejo več. 
zadremljejo m se zamajejo, starš! 
pa jih stresejo, da se na silo zdra
mijo. smejijo se Jim n jim na
takajo Dljače —. Nikogar ni k! b: 
otroke poslal domov spat: ne
očeta, ne matere krčmarja ln ne 
natakarja .

Prav tako živa so vprašanja- v 
Pomenku s starši, v rubriki Midva 
in na prednjih straneh revije, kjer 
piše o Družini in šoli, o stano
vanjski skupnosti in o novoletnem 
praznovanju

OD SREDE DO SREDE
ROJSTVA

BREŽICE: Katica HRBUD, Le- 
tovčan Novodvorski, sina; Milka 
VALENCAK, Bjela Gorica 53, sina; 
Anica VLAHOVIČ; Lepoglavec 19, 
sina; Jožefa ROZMAN. Arnovo se
lo 46. sina; Albina ANDREJAS, 
Velike Malence 3, hčerko; Ana 
PANGERClC, Mostec 42. hčerko; 
Olga HORSEN. Boršt 18 hčerko; 
Ana ROMIH, Polje 15, hčerko; Ma
rija CEROVSEK, Srednle Arto 7, 
sina: Marija KOZOLE. Vihre 14. 
sina.

TRBOVLJE: Frančiška KNEZ
Hrastnik, sina: Joža HRIBOVŠEK. 
Zagorje hčerko; Anica DRAK
SLER. Hrastnik hčerko; Antonija 
ZUPAN, Zagorje, hčerko: Ivana 
POTRPIN. Hrastnik-Piesko, hčer
ko; Anica AHAC, Trbovlje sina; 
Vida SOPER Dol pri Hrastniku, 
hčerko: Silva VOZEL, Trbovlje,
hčerko; Dani TOMINŠEK Trbov
lje, Sina; Rafaela SLAPSAK. 
Knezdol, sina; Anka BRVAR, Za
gorje sina- Marija BOŽIC Trbov
lje. sina.

Kampiča; 14.00 Komorni zbor RTV 
Ljubljana p. v. Milka škoberneta; 
14.55 Zvoki s harfe; 15 40 Novost 
na knjižni polici — Dane Deblč: 
Stekleni metulji; 17.30 ’ Za razve
drilo In zabavo; 20.00 Ali jih po
znate?

ČETRTEK, 24. decembra
8.05 Radi bi vas zabavali; 8.40 

Moški zbor France Prešeren iz 
Kranja; 9.45 Ansambel Mojmira Se
peta; 10.35 Izbrali smo za vas; 1L30 
Oddaja za cicibane; 12.40 Kmečka 
godba vam igra; i3 3o Od popevke 
do popevke; 15 40 S knjižnega tr
ga; 16.30 Iz arhiV3 zabavne glasbe; 
17.10 »Mrzel veter tebe žene 
18.00 Turistična oddaja; 18.45 Ra
dijska univerza — Prof. Radomir 
Lukič: Morala fn pravo; 20.00 Če
trtkov večer domačih pesmi in na
pevov.

PETEK, 25. decembra

sambli; 10.10 skrinjica s popevka
mi; 11.00 Plesna glasba; 11.45 Poje 
ženski vokalni kvintet; 12.00 Zvo
ki s citer; 13.30 Popularne skladbe 
Igra Mariborski instrumentalni 
ansambel p v. Vlada Goloba: 13.50 
Mali vokalni ansambli; 14:10 Pet
najst minut z orkestrom Ray Mar
tin; 14.25 Radijska šola za nižjo 
stopnjo — Oscar W!lde: Sebični ve
likan; 17.20 Lepe melodije; 18.00 
Človek in zdravje; 18.15 Polke in 
valčki na gorenjsko motiviko. 20 00 
Zabavni orkester RTV Beograd; 
20.15 Tedenski zunanje - politični 
pregled

SOBOTA, 26.-decembra 
8.05 Majhen jutranji koncert; 8.35 

Alpski, napevi; 9.33 Poje Ljubljan
ski komorni zbor p v. Jožeta Han
ca: 11.0o v ritmu današnjih dni; 
11.50 Deset minut z Veselimi plan
šarji; 12.25 Domači napevi izpod

POROKE
BREŽICE; Porok ni bilo 
TRBOVLJE; Alojz MEDVEŠEK, 

delavec Iz Trbovelj ' in Vidi 
OKORN, delavka lz Trbovelj; An
ton ZIVODER. delavec iz Trbovelj 
in Magdalena GOLOB, kuh. pom 
iz Trbovelj.

8.05 Poje moški zbor »Zarja« Svo- zelenega Pohorja; 13.30 Od vasi do 
boda-Center Trbovlje p. v. Jožeta vasi..,': 14.25 Zanimivosti iz z.na- 
Skrinarja; 9.20 Majhni zabavni an- nostl in tehnike; 15.40 Na platnu

OBVESTILO
Gospodinjski center Trbovlje obvešča žene in de

kleta, da z novim letom prične z rednimi gospodinj
skimi tečaji, tečaji za pletenje in ostale ročne spretnosti. 
Priglasitve sprejema v upravi gospodinjskega centra 
Trbovlje vsak dan dopoldne.

Vse ostale podatke dobite na upravi centra.

SMRTI
BREŽICE; Jože GERMOVSEK 

kmetovalec iz Pišec 96, star 74 let 
TRBOVLJE; Ivana GERCAR, roj 

Judež lz Trbovelj stara 89 let.

KINO
Kino »Delavski dom. v Tr

bovljah; 23. in 24. decenibra 
nemšk. film »Lisi«; 25. do 28.

slišal povelje tovariša lovovod- decembra amer. barvni cine-
maskopski film »Vičita«; 29. do 
31. dec. amer. barvni cinem. 
film »Dirka ga soncem«.

Kino »Svoboda - Trbovlje II«: 
23. dec. ital. barv. cinem. film 
»Možje in volkovi«; 24. In 25. 
decembra avstrijski film »Ma
škarada«; 26. do 28. dec. egip
tovski barv. cinem. film »Zem
lja sanj«.

PREKLIC
Preklicujeva ih obžalujeva 

svoje ravnanje proti Rozaliji 
Čerin, Bevško, in se ji zahva
ljujeva za umik tožbe. _ Jožefa 
in Florjan Kuster, Bevšk0 55

je, da smemo streljati le pred 
sebe ali nazaj.

Ko smo bili končno vsi raz
porejeni in so naši k-aki segali 
daleč naprej, 6e je lov pričel. 
Zajčki so se pričel; vzdigovat1 
in bežati. Hoteli so iz naših 
kleši, pa žal nikjer ni bilo 
izhoda, ie naprej jt bila še pro
sta pot. Ce je kje med lovci 
nastala »luknja«, je lovovodja 
to s svojim bistrim očesom 
takoj opazil in gorje lovcu, ki 
je prehiteval ali zaostajal.

Streli so padali in prve žrtve 
sivosrebrnlh zajčkov srno kmalu 
opazil! v rokah uspešnih strel, 
cev na tesni. Vzdigovale so se 
kite Jerebic in edietele z glas
nim fffrrr. •. Včasih so .ia* 
i2nenadlle, včasih letele pre
visoko. zopet so se vzdignile 
prehitro, skratka — nismo jim 
bili kos. In fazani, ti so Sel« 
leteli 1 KUc!; »Pozor, desno, 
desno! Pazi, levo! Tiro, naprej! 
Varda, nazaj!« so nas držali v 
stalni prijetni napetosti ln
Pripravljenosti.
Po en. url lova so se klešče 
nekje daleč spredaj zaprle. 
Zadnji del pogena je bil skle
njen ln ubogi zajčki razen red
kih Izjem niso mogli lz obroča 
Na slabe zadetke so se napo
tili na či.ugo stran iskati sreča, 
t>a tudi tam so nanje puhal! 
stnrt. Nekateri so ne brcajoč 
Poslovili od tega grdega sveta, 
drugi pa so že prebili ln od
nesli zdruvo kožo- 

Po prvem pogonu Je ležalo

ŠAH V TBB0VUAH
Šahovskega brzotumiria v Po

častitev dneva republike se je 
udeležilo ao šahistuv Sd Ru.arja 
k! so se razdelili v 2 skupini po 
desej igralcev Štirje prvomestn. 
•ahlstt Iz obeh ekip s0 se uvrstil! 
v finale.

V prvi skupini le zasluženo do
segel prvo mesto Robert Frece 
Drugo Je zasedel Inž. Drobež 
tretje mesto sta si razdel i« Jazbec 
»t. ln Matko Kapi, ki je po dol- 
Kem času spet uipetno nastopu 
Tokrat Je razočaral Mirko Srlbar 
ki se ni mogel uvrstiti v finale.

V drugi četrtini te zmagal H nk. 
Jazbec ml. Drugi >Je bi Škrbec 
tretll pa Rugl. Četrto mesto sta s 
razdelila Vili Ovnič In Ado Tau- 
šlč. Lepo sta zaigrala Bola n pio
nir Vengust.

Iz druge sttuplne je namesto 
Rugla nastopil v finalu Taušlč 
Hnalne igre so tekmovale, Igtal 
ha čas, m to 7 minut na partijo 
8 pol točke prednosti Je zmegnl 
inž. Drobež ,ki Je Izgubil pati.Jo 
z Jazbecem ml. in rem z ral » 
Škrbcem Drugomeslnl Jazbec mi 
le Izgubil igro s Kaplotn ln Ja7.bc 
c<,m st., tretje mesto pa »o si raz
delili kar 3 »ahistt: Jazbec at. 
Taulič In Ovnič
-Končni vrstni red; 1. inž. Jote 
Drobež 3.6 točke; 2 Hinko Jazbec 
fcl. S točk; 3.-3. Hinko Jazbec »t. 
vlil Ovnič In Ado Taušlč po 4 
»očke; ti. Janez Škrbec 2,3 točke 
Matko Kapi 2 točki ln Ludovik 
Dpresnk 1 točko. (n)

RADIO
Poročila poslušajte 

7.00, 8.00.
te vsak dan ob 

5.05 . 6.00 , 7.00 , 8.00. 10.00, 13.00.
15.00, L.oo ln 19.30 v radijskem 
dnevniku ter 22.00. »Naš Jedilnik« 
vsak delavnik ob 6.40. »Kmetijske 
nasvete« vsak delavnik ob 12 13 
Oddajo »Naši poslušalci čestitajo 
ln pozdravljajo« ob torkih četrt
kih ln sobotah ob 14.35. ob nede 
jjah pa ob 12,oo in 14.15. Oddajo 
»Dobro 1utro, dragi poslušalci« (pe 
ster glasbeni spored) pa vsak de
lavnik od 5.00 do 7.00.

SREDA 23. decembra 
8.30 Glasbene razglednice; 9.00 

Jezikovni pogovori (ponov); 9 40 
Iz filmov ln revij. 11.00 7. evrop
skimi plesnimi orkestri; 11.25 Ra- 
dljsku šola za višjo stopnjo (po
novitev); Tolminski punt: 12.25 Pi
sani zvoki z Dvavskega polja; 12.45 
Orkester Ma:ty Gold: 13.30 Po
zdrav iz Sara leva (bosenske naro
dne pesmi); 13,45 Kvintet Jožeta

Mladost v poletu
-ul d-

Toliko doživimo sleherni .dati; toliko'na^pntegne, 
da se nehote ustavimo in prisluhnemo življenju. Mar
sikdo gre mimo dogodkov in ve le to, da je nekaj —- 
čeprav zanj nekaj', kar bo Slo v pozabo; nekdo drugi 
se ustavi in prisluhne. Tudi rnladi znajo prisluhniti — 
in odraz temu so glasila mladih, ki ljubijo slovensko
besedo in vedo, da je zrasla iz težko obdelane zemlje.

*

MI MLADI — je naslov glasila dijakov trboveljske 
gimnazije. Stopa že v peto leto izhajanja, in kar je 
glavno, letos je s prvo številko posebno razveselilo 
svoje bralce. S skritim priznanjem se je vsakdo za
gledal na tiskano na-slovno stran in z veseljem pre
listal glasilo. Naklada se je od 120 izvodov povečala 
na 300, in to, kot meni uredništvo na prvi strani: 
»... z željo, di bi glasilo brali tudi dijaki drugih šol. 
Težave, zanimanje in problemi mladih ekonomistov, 
kovinarjev, rudarjev, vajencev in gimnazijske mladine 
so skupni. Zanimajo nas iste stvari, težijo nas iste 
tegobe, ali nas ne bi razveseljeval še isti časopis?«

In vsebina? Ob začetku beremo poročilo mladinske 
konference, nato še pesmi in prozo, sledi potopis s 
Krvavcu čez Grintovec na Jezersko, vmes pa izpol
njujejo prostor dpmlsliče iz zapiskov A. P. Čehova. 
Potem zvemo, kako si četrtošolci služijo za maturitetni 
izlet, nato šc rubrika: humor, bodice, osat, ob koncu 
pa Šport na Šoli. '

Urednik glasila je Leopold Hočevar, naslcnmo stran 
pa je tiskalo podjetje »Tika« v Trbovljah. Idejo za 
naslovno stran je dal Franc Anžel. V tem šolskem 
letu bodo izšle še tri številke.

*

MLADI ZAGORJANI v Literarnem klubu Zagorje 
pa so nedavno izdali že drugo številko svojega glasila 
LEVA LEVA.

Prva stran je posvečena obletnice rojstva nove 
Jugoslavije, sledi literarna beseda mladih in drugi 
zapiski, ob koncu pa — humor. Mi smo mi in na
gradni rebrni. , . ,

Zeleli je, da bi po teh mladinskih listih pogosto 
ali redno posegali tildi starejši ljubitelji naše besede.

RADO PALČIC

smo videli; 17.10 Melodije za vas; 
18.00 Jezikovni pogovori; 18 45 Okno 
v svet; 20.00 Pokaži, kai znaš (pre
nos javne oddaje).

NEDELJA, 27. decembra
7.35 Pihalne godbe z zabavnimi 

zvoki; 8.00 Mladinska radijska igra
— Josip Ribičič; Razbojnika Frice
in Frače; 8.35 Deset minut z mla
dinskimi zbori; 9.45 Blaž Arnič; 
Koncert za flavto, godala, harfo 
In celesto; 10.00 Se pomnite, tova
riši . . Včasih smo se tudi smeja
li; 10.30 vedre melodije z velikimi 
zabavnimi orkestri: 11.30 Stefan
Kuhar; Beograd za Beograd: 13,30 
Za našo vas; 13.50 Lahek spored 
za podeželje; 15.30 Z domačimi 
pevci in godci- lG.Oo Humoreska 
tega tedna — Ježek; Šale o peči 
in druge: 16.20 MelodHe za vas; 
18.05 »Ob sredozemski obali«- 20.05 
Izberite melodijo tedna

PONEDELJEK, 28. decembra
8.05 Iz albuma domače orkestr

ske muzike: 8.4o Poje ženski zbor 
France Prešeren lz Kranja p v. 
Petra Liparja; 9 45 Ansambel Moj
mira Sepeta; 10.45 Pozdravi za 
mlade risarje; 11.05 Radijska šola 
za srednjo stODnjo- Sne« je pre
kril ravni in bregove; 12,00 Trio 
Goršič iz Celja; 12.25 Pet pevcev
— pet popevk: 14 25 Radijska Sola 
za vlšio stopnjo- Čarobna noč v 
prodajalni instrumentov; 15.40 Li
sti iz domače književnost! — Mimi 
Malenšek; Črtomir in Bogomila: 
18.00 Radijska univerza — Prof. 
Oleg Mandič: Zakaj religije še ni
so izginile: 18.15 Poje Ljubljanski 
oktet; 20.00 Iz arhiva zabavne glas
be.

TOREK, 29. decembra
8.35 Z evropskimi plesnimi orke

stri; 9,00 Romantične melodije: — 
10.lo Izberite melodijo tpdna (Po
novitev); 1! 30 Oddaia Za Otroke; 
12 00 Kvintet Jožeta Kampiča: 12 25 
Jugoslovanske pesmi ln kola: 12 45 
Koroške narodne v priredbi za mo
ški zbor; 13.30 Slovenske skladbe 
igra Mariborski Instrumentalni an
sambel: 14.25 Zanimivosti lz zna
nosti in tehnike: 15.40 Naši popot
niki na tujem: 17.10 Razgovor z vo
livci; 18.45 Razgovori o mednaro
dnih vprašanjih: 20.30 Radijska
Igra — Jean Solovtč: -Cez pet mi
nut bo polnoč

Novoletna Številka »ZA
SAVSKEGA TEDNIKA« izide 
že v torek, 29. decembra.

SLOVENSKI IZSELJENSKI KOLESAR — 
NAŠ NAJLEPŠI KOLEDAR

P0ŠSUIM0 SI 
NAŠIM- ROJAKOM V TUJINI

Slovenska ' izseljenska matica, ta osrednja organizacija 
naših številnih Izseljencev, raztresenih po vsem svetu* je 
pravkar izdala spet nov letnik SLOVENSKEGA IZSELJEN-*- 
SKEGA KOLEDARJA ZA LETO 19S9 Ze bežno prelistava
nje te zajetne knjige z 25? stranmi, ki je tiskana na najbolj
šem papirju in je begala tako po vsebini ter prekrasna po 
opremi in bogatem sl kovnem materialu, ti pove, da je to 
ena naših najbolj pregledn.h izda.; o napredku naše domo
vine v preteklem letu. Prav to je največja vrednost kole
darja, ki vodi domače in tuje bralce po najrazličnejših pre
delih naše republike in » slikovnim gradivom dokazuje na
predek in sedanje siar-je v najrazličnejših krajih LRS, pa 
tudi celotne Jugoslavije

Med raznimi poročil, so v Lem koledarju prispevki naših 
pesnikov. Maričke /niidaršič. Ane Krasne >z ZDA. Vere 
Albreht l. dr pa tudi pisateljev, na primer našega staroste 
Praočeta Finžgarja. Cirila Kosmača delci- ‘skega humorista 
MarjHna Koz.ne. ki nam te natrese.1 neka. novomeških šal 
in hujnoreslO« dr.

Seveda ;ma knjiga tudi pojiiično-i«.e;ae in organizacijske 
članke, med- drugim uvotino besedo urednice Zime vrščaj- 
Holy eve« ki je s sourednlco Milo Šenk uredila to prekrasno 
koledarsko izdajo Zatem sled! poročilo o dejnvnoitj Sloven
ske izseljenske matice, ki ga ie napisal tajnik le ustanove 
Albert Bvagelj. Vredno je omenti, da jč pr.kazal tudi delo 
nekaterih podružnic SIM in je dve zasavski podružnici — 
zagorsko in trboveljsko — tudi javno pohvalil.

Vseh prispevkov v koledarju za leto I9f»3 je nad 60 ln 
zato seveda vseh ni mogoče »imenovati. Prav pa je, če 
poudarim da je napisal tov Ivan Regent članek »15 let 
nove Jugoslavije« (15 let po zmagi). Podpredsednik vlade 
LRS tov. dr. Jože Vilfan pa piše dopis: S potovanja pred
sednika Tita v afriške In azijske dežele. Pisatelj Anton 
Ingolič nas povede med naše rojake v Nizozemsko, celjski 
pisatelj Fran Roš nam govori o Savinjski dolini. Marička 
Žnidaršič pa o Loški dolini.

V koledarju je nadalje več prispevkov in Poročil iz za 
savske doline. Ernest Petrin nam pripoveduje o nekdanjih 
stavkah med* rudarji bivše Trboveljske premogokepne druž
be, Zvone Kržišnik pa nas vodi po klasični poti skozi za
savske in dolenjske vinograde: »Staro in novo popotovanje 
od Litije do Čateža«. V lem članku so slike Litije. Moravč 
pri Gabrovki ln več motivov iz vasi okrog Litije. Gabrovke 
in Čateža — Bralci iz trboveljske doline bodo ponosni na 
dve lepi sliki 0 novem trboveljskem pelavskem domu. ki je 
med najlepšimi prosvetnimi domovi v vsej Jugoslaviji. Za
savski in dolenjski rojaki ki poznajo Bogenšperk pri Li
tiji. bodo z veseliem prebirali mesečne zapiske našega dav
nega zgodovinarja Janez? Vajkarja Valvasorja Iz leta 1889.

Slovenska izseljenska matica zasluži za novi koledar vso 
zahvalo in priznanje, prav tako obe urednici Z raa VršČaj- 
Holyjeva in Mila Šenkov? ter vsi številni sodelavci, mnog' 
tudi iz vrst naših izseljencev iz najrazličnejših dežel sveta. 
Ta koledar naj bi dobila v roke prav vsaka družina naših 
izseljencev

Vsak izseljenec bo vesel če mu ga bodo poklal' prija
telji Iz Jugoslavije za novoletno darilo Za tak dar vam bo 
gotovo hvaležen KnMgo lahko vsakdo naroči pri Slovensfc’ 
izseHenski matici < t iuhMani renkarievn t/II.

PIONIRSKI KOTIČEK
REŠITEV KMBEDHE OREHKE IZ 49. ŠTEVILKE

Pravilna rešitev uganke, ki smo jo prinesli pionirjem v 
49. številki našega tednika, se glasi; MAČEK.

Žreb je tokrat prisodil knjižno nagrado za rešitev uganke 
Pečar, Ar.drini, učenki 5,a razreda osnov, šole, pošta Zagorje 
ob Savi, Ulica talcev št. 21. Darilo ji bomo poslali po pošti.

-Vsem ostalim pionirjem, ki jim žreb ni bil naklonjen, za 
poslano rešitev-in pozdrave prisrčna hvala.

UREDNIŠTVO

NCVA NAGRADNA RAČUNSKA UGANKA 
ZA PIONIRJE

Med pionirji v Zasavju je prav gotovo tudi več dobrih 
računarjev. V šoli se učite tudi. kolikšna je milijarda. Redko- 
kdo pa tudi od odraslih pomisli, kako velikanska številka je 
to. Zato vam danes zadajamo naslednjo nagradno uganko: 

Letos pišemo 1959, iz zgodovine pa veste, da 
jc‘ vulkan Vezuv v Daliji leta 19 po našem štetju 
uničil in zalil mesti Herkulanum in Pompeje. Ali 
je danes že preteklo milijardo minut, odkar se je 
zgodila ta strašna nesreča? ' .......

Tudi za rešitev te računske-uganke imamo pripravljeno 
1 lepo mladinsko knjigo za nagrado.

Odgovor na naše vprašanje nam pošljite čimprej na ured
ništvo. - Ko nam boste pisali, ne pozabite navesti razen svo
jega imena in priimka tudi razred šole, ki ga obiskujete, 
nadalje pošto'in kraj. kjer ste doma.

Obilo sreče pri računanju, dragi pionirji! N
UREDNIŠTVO

MOPEDISTI, POZORI
V nedeljo, 27. decembra ob 8. uri bo za občino Zagorje in 

okolico v občinski sejni dvorani izpraševanje mopedistov, 28. in 
29. decembra od 15 do 20. ure pa v pisarni AMD Trbovlje, dom 
Svobode II, za občino Trbovlje in Zagorje.

AMD TRBOVLJE

AKTIVA

SLIKARSTVO IN PLESKARSTVO, TRBOVLJE
BILANCA NA DAN 31 XII. 1958 PAiSTVA

Zap
št

Postavka

A Osnovna sredstva
L. Osnovna sredstva 
2 Denarna sredstva osnovnih 

sredstev
B Sredstva skupne porabe 

8. Sredstva skupne porabe 
4 Denarna sredstva skupne 

porabe
C. Obratna sredstva 

1 Skupna obratna sredstva
D. IzloCena sredstva

8. Denarna sredstva rezervnega
fonda In drugih fondov 

7 Denarna sredstva nerazporejenih
sredstev

B. Sredstva v obračunu 
In druga aktiva 

4 Kupci ln druge tertatve 
4 Druga ahttva

Skupaj'

Računovodja;
Naroglav Mira

Znesek
iv Ono dim |

£ap . Pt ist.fi v k *•
■ st

iii.i-sek
v ooo din)

526.322
A Vin obDovnlti *redstev

. Sklad osnovnih sredstev 680.082

133.75V
B Viri sredstev skupne oorah*-
2 Drugi vin osnovnih sredstev

-
C. Viri obratnih »redstev 

« Sklaa «kuone oorab« 261.912
> Rezervni sklad in drugi sklan

139.54
» Drug- viri sredstev '‘Mione 

oorabe 48.470
' Sklad obratnih sredstev

tt Vin sredstev r obrat-unu 
ln druga pasiva

1 Drugi vir obratnih sredstev
48 47« Rezervni sklar r. letev sklao 

i Viri nerazporejenil sredstev

587.67.

•> Kratkoročni kredit za obiatns 
sredstva

,o DobavnelU in drug« ibveznosi
500.000
168.335

3.388.30‘i i Druea naslv* 3,557.247
5.196 MU rik upat 5.195.048

Predsednik upravnega rJbora- 
Lavrinšek Ivan

'■■Upravnik: 
Srihar Slane

61. — Polonlca pa le ni bila pupol- 
noma mirna. Ko sta prišla komisar in 
oskrbnik na Mozolovino, nista dosti 
zvedela. Pač, trdna Poloničina vera, 
da Nande tega umora ni zagrešil, je 
prepričala tudi njiju.

Poljak bi kaj rad zvedel o Nandetu,, 
a Polonlca mu ga je opisala tako, kot 
vsako zaljubljeno dekle opiše svojega 
fanta: lep, močan, postaven. Tako
oskrbnikova slutnja ni mogla dobiti 
kako trdnejše opore.

62. — Najhuje je za Blažem žaloval 
Pavlek; saj mu je bil edini prijatelj. V 
svojem mladostnem izbruhu je napadel 
Polonico: »To Imaš zdaj! To je storil 
tisti zlodejevi Stajerc, za katerim laziš! 
Stric je vedel, da je rokovnjač. O, da bi 
ga jaz dobil v pesti« V srcu je prisegel 
kruto maščevanje.

63. — Ko se je spustil mrak, je prišel 
na parobek nad Mozolovino Tonček. 
Poslal ga je bil Nande s sporočilom Po
toniti. Usedel se je v travo tn začel 
kresati s kresilnim kamnom. Ko Tonček 
vidi, kako Polonlca hiti proti njemu, 
mu v smehu uide: »Tri gip griv, to kre
silo je pa kakor detelja za žrebeta'.*- Po- 
lonici pove, da jo bo Nande čakal po
noči vrh slemena pri borovcih.

64. - Nande jo je že čakal. Sedla sta 
pod borovec. Dekle se ga je oklenila z 
obema rokama in zajokala. Stisnil jo je 
k sebi in jo nežno pobožal pp iaseh. 
Zdaj jc bila popolnoma prepričana, da 
Nande pri stričevi smrti nima kaj opra
viti. Obljubi) ji je. da pride čez dva dni 
ponjo in šla bosta proč od tod, daleč.., 

Molče jo je pospremil po stezi domov.



m ŠEJK IZ KUVAJTA JE DVIGNIL V NEMČIJI OKROG

87 MILIJONOV
KO SE JE PA OGLASIL PRI NEKI RIMSKI BANKI, SO GA TAM 2E ČAKALI 
POLICIJSKI AGENTI, KI SO GA ARETIRALI. V MUENCHENU SO GA OBSO

DILI NA DVE LETI IN POL ZAPORA
Iraškega poslovnega človeka, 

ki se je Izdajal za šejka iz Ku. 
wattg In ki ae mu je s tem po
srečilo dobiti od neke nemške 
banke 50 tisoč angleških fun
tov (okrog 87 milijonov lir), 

«o danes na nekem sodišču v 
Miinchenu obsodili na 2 leti in 
pol zapora. Gre za 30-letnega 
Abdullaha Salam-Saeeda, ka
terega podjetna kariera se je 
zaključila v Rimu, ko se je 
zglasil pri neki banki, da bi 
dvignil 60 tisoč funtov. Tedaj 
so ga aretirali. Na procesu je 
Salam Saeed priznal, da se je 
isdajal za šejka Addullaha sl 
Mubarak a! Sabah, šefa var. 
nastne službe v Kuwaitu, po
tvoril ime na potnem listu, 
hkrati pa je pojasnil, da je to 
napravil zato, ker mu je šejk 
dolgoval 160 tisoč angleških 
funtov za dve veliki palači, ki 
ju je on zgradil v Kuwaitu.

Salam Saeed je povedal, da 
jo v aprilu leča 1958 predložit 
ponarejen potni list miinchen- 
ski podružnici »Deutsche Bank <, 
ki je poslala brzojavko »Bri- 
tish Bank of the Midle EasU 
v London. Le-ta Je odgovorila,

SOVJETSKA IZNAJDBA
8«vjetska novinarska agenci

ja TASS poroča, da so sovjet
ski znanstveniki iznašli nov 
steklen mikrokrl»*alni mate
rial, ki je močnejši od jekla in 
lažji od aluminija.

da more »šejk« dvigniti do 50 
tisoč angleških funtov, kar je 
Salam Saeed takoj storil pri 
podružnici »Deutsche Bank« v 
Niirnbergu. Nato se je z leta
lom odpeljal v Rim, hkrati pa 
je londonski banki poslal br
zojavko, s katero se ji zahva
ljuje za »dobro sodelovanje«- 
V brzojavki je tudi prosil- naj 
mu akreditirajo 60 tisoč funtov

pri »Banco d: Roma«. Angleška 
banka pa je začela nekaj sumiti 
in je zato ukazala poizvedovat; 
v Kuwaitu. Tako je mogla 
ugotoviti, da resnični šejk ni 
nikoli odpotoval iz svoje deže
le. Ko se je Salam Saeed zgla
sil pri rimski bank;, je name
sto 60 tisoč funtov našel tam 
policijske agente, ki so ga že 
pričakovali.

ŠOFER, KI JE PREPRIČAN, 
DA JE VOZIL PRIKAZEN

Joao Gomes, po poklicu šofer 
taksija, je policiji odločno iz
javil, da je s svojim avtomo
bilom vozil prikazen. Ta vest 
je zelo začudila tiste, ki so še 
pred dnevi bili na centralni 
policijski postaji. Ko pa so vi
deli, v kakšnem stanju je bil 
Gomes in so pri tem mislili, 
da gre za blazneža, so mu sve
tovali, naj vzame kako pomir
jevalno sredstvo. Doma pa je 
Gomes pripovedoval, kako so 
se razvijali dogodki.

Pozno zvečer je sprejel v 
svoj tak6i neko plavolasko, na 
videz staro 30 let. k ga je 
prosila, naj jo pelje na drug 
konec mesta. Med potjo jo je 
dn mogel nadzorovati v ogle
dalu. Toda ko je pripeljal 
na določeno mesto, ni bilo v 
avtomobilu nikcga- več. * * * * v pr
vem trenutku je mislil, da je 
ženski postalo slabo in da je

NESRAMNO IZKORIŠČANJE BRATOVE BOLEZNI
Vojnega povratnika Alfonsa 

Masso, ki prejema zaradi du
ševne bolezni, ki jo je dobil 
med vojno, nad 60.000 Ur po
kojnine, sta imela njegova se
stra in brat več kot ®ho leto 
zaprtega v svoji hiši v Castel-
lammare di Štabi a. Bala sta se 
nannreč, da bi brata odpeljali
v bolnišnico za duševne bolezni 
in bi onadva j^otem ne imela 
nič od bratove pokojnine. Pred 
dnevi pa »o v hišo vdrli agenti 
javne varnosti s katerimi so

prišli bolničarji iz bolnišnice za 
duševne bolezni.

Našli so Alfonsa Masso v ku
hinji, ki je bila spremenjena v 
zapor; namesto vrat v kuh njo 
je bila železna mreža. Massa je 
bil v zelo žalostnem stanju ter 
je brez obleke ležal na neki 
slamnjači. Dajaj je znake ne
uravnovešenosti in so ga z-ato 
bolničarji oblekli v pris Ini jo
pič ter ga pripeljali v bolnišnico 
za duševne bolezni. Sestro in 
brata pa so aretirali in nazna
nili scdni oblasti.

zdrknila pod sedež; takoj je iz
stopil, da bi ji pomagal. Toda 
z velikim začudenjem in z ne
kim strahom je ugotovil, da jr 
bi’ avtomobil dejansko prazen. 
Ko so ga zaslišali, je izjavil, 
da med vožnjo ženska nikakor 
ni mogla izstopiti, ker bi sicer 
n.oral slišati ropot vrat. Joao 
Gomes je še pojasnil, da je 
katoličan in zato ne ve, kakšne 
zaključke naj bi napravil iz te
ga; toda dodal je z gotovostjo: 
»Prepričan sem, da sem v ta. 
ksiju vozil prikazen«.

SAM SEBE JE ISKAL
Predrzno pustolovščino si je 

pred desetimi leti dovolil neki 
indoneznjski kaznjenec Sam 
Paka, ki je ušel iz kaznilnice. 
Poa drugim imenom je vstopil 
v službo policije in napravil le
po kariero. Postal je predstoj
nik policijskega oddelka za po
begle kaznjence na področju di- 
strikta Kampang. V tej službi 
je mož med drugim začel tudi 
sam sobe iskati s tiralico, toda 
neki jetniški čuvaj ga je spoz
nal in tako je moral spet na
zaj v ječo, da odsluži odmer
jeno kazen.

TELEVIZIJA 
NAMESTO MAŠE

V dveh angleških mestih, 
Boltonu in Rochdala, 6o v pre
teklosti živeli bogaboječi ljudje, 
ki so pridno zahajali k maši 
'in kili aktivni v cerkvenih in 
civilnih skupinah. Zadnja leta 
so cerkve vedno bolj prazne. 
Preiskava je ugotovila, da ver
niki sedijo doma in gledajo te
levizijo. Mnenje dušnih pastir
jev je, da je televizija peklen
ska iznajdba, ki vodi vernike 
v pohujšanje in pogubljenje.

OBLEKA, KI SE NE MAŽE
Iz silikonskih snovi z dotat- 

kom tankih kovinskih vlaken 
so Francozi izdelali novo tek
stilno blago, ki se ga ne prime 
niti maščoba niti barva. — No
va obleka se ne mečka. Vse 
mastne madeže je s te tkanine 
mogoče odstraniti z navadno 
vodo, posušeno barvo pa s ščet. 
ko. Zg sedaj se nov0 blago še 
ni uveljavilo, ker je štirikrat 
dražje kot običajne tkanine.

BURJO BODO PREMAGALI
Novorosijsk je mesto na jugu 

Sovjetske zveze,- Leži ob črno
morski obali, njegova povprečna 
letna temperatura pa je le šest 
desetink stopinje n'ižja kot v 
Madridu. Ce bi ne bilo ledene 
burje, hladnega severovzhodne, 
ga vetra, bi mesto lahko postalo 
lepo letovišče.

Posebna odprava sovjetske 
znanstvene akademije je vrst0 
let proučevala to burjo in ugo
tovila, da se v gorski kotlini 
prve zimske mesece naberejo 
gmote hladnega zraka, ki pri
haja od severa. Ta arak potem 
sili v dolino, kjer je mesto. Ve. 
ter včasih ruva drevje, razkri
va hiše in meče na obalo manj
še ribiške ladje.

Znanstveniki pravijo, da bi v 
planinah zvrtali poseben pre
dor, po katerem bi odtekal 
hladni zrak. Razen tega bi ure
dili zgoščene gozdne pasove in 
na severovzhodnem robu Novo- 
rosijska posadili drevje v širo
kem pasu. ,

SPOR OKROG ZDRAVILA
Profesor psihologije na me

dicinski fakulteti illinoiske 
državne univerze dr. Andrew 
Ivy je pojasnjeval učinkovi
tost krebiozena v boju proti 
raku.

Dr. Ivy je govoril na sestan
ku 550 o*eb v koledžu Hunter.

Iz filmskega albuma

PRIZOR IZ ANGLEŠKEGA FILMA »MALA BALERINA«

2e od lota 1951 dr. Ivy trdi. 
da je krebiozen učinkovito 
zdravilo, da je pomagalo mno
gim bolnikom, ki so imeli ra. 
ka, drugim pa je podaljialo 
življenje.

Ameriška medicinska zveza 
trdi, da krebiozen nima nobe 
ne dokazane vrednosti pri 
zdravljenju raka. Spor okrog 
tega zdravila traja že osem let.

Krebiozen je iznašel jugoslo
vanski zdravnik dr. Stevan Du
rovi- ki je najprej živel v 
Argentini, zadnja leta pa živi v 
Združenih državah, Dr. Zhiro- 
vič ne želi razkriti, kako pri
dobiva krebiozen.

Dr. Ivy je rekel, da je taj
nost pridobivanja krebiozena v 
soglasju z ameriškim sistemom 
svobodnega podjetništva.

VSAK IMA SVOJEGA 
»KONJIČKA«

Ljudski pregovor pravi, da Ima 
vsak« tel, svoje veselje. Tako J* 
moral tudi George B. Lake iz Sy- 
dneya v Avstraliji plačati občutno 
denarno kazen, ker Je nekega po
licista pretepel In ga ogrizel, potem 
pa se Je branil, ko so ga prijeli. 
Ko so ga pripeljali pred sodnike, 
Je Izjavil: »Moje veselje Je, da je
zim policaje!«

NERODNA ZAMENJAVA
V Taipehu na Formozl, so mo

rali z zakonskimi predpisi zlogla
sne lokale prisiliti, da so rdeče 
svetilke nad vrati zamenjali z ze
lenimi. Oblast Je bila prisiljena, 
napraviti ta korak, ker so tudi 
nad policijskimi stražnicami visele 
rdeče svetilke In Je tako prišlo 
do »nerodnih« zamenjav ,..

POMOČ PRIPADNIKOV JLA OB LETOŠNJI ŽETVI

OD TU IN TAM
S. 0. S.!

Neka knjigarna v Miinchenu je 
prejela od neke mlade žene ek
spresno pismo, v katerem piše 
naslednje: »Prosim, pošljite mi ta
koj kuharsko knjigo za pripravo 
divjačine. Moj mož je ustrelil zaj
ca.«

TRDNO SPANJE
Strojevodja na neki lokalni že

leznici na Bavarskem se ie silno 
ustrašil, ko je moral ustaviti vlak. 
Zdelo se mu je, da je nekega člo
veka povozil. Ko je zlezel z lo

komotive. Je opazil, da med trač
nicami mirno spl neki mladi mo
ški, ki se ga Je hudo »nalezel«. 
Niti ropot drvečih koles niti cvi
ljenje zavor nista fanta zbudila. Za 
to je moral poskrbeti šele stroje
vodja.

NEVARNA ZABAVA
V MarselUesu v Franciji živeči 

Olivier Mouismaire Je imel to ve
selje. da je rad oponašal razne 
ptičje glasove. To svojo strast Je 
prinesel tudi v bolnišnico, in tam
kaj je neke noči oponašal sovo.

Skovikanje sove pa je nekega bol
nika, ki zaradi tega ni mogel za
spati, tako ujezilo, da je vzel re
volver In ustrelil, da bi nadležno 
ptico pregnal. Pri streljanju je 
krogla zadela Olivierja Mouisma- 
Ira v desno ramo. Ta Je sklenil, 
da bo v bodoče oponašal ptiče sa
mo podnevi.

ANGLEŽINJE 
SO DRUGAČNE

Mladi nemški študenti, ki so pre
življali svoje počitnice v Angliji, 
so sc bridko pritoževali, da so do
bivali na plesu od angleških de
klet »košarice«, ko so jih prosili za 
ples. Neki Anglež pa je pojasnil, 
zakaj se je to zgodilo. »Nemški 
študenti imajo navado«, je dejal, 
»da strumno in resno korakajo 
proti dekletu, udarijo s petami 
skupaj in se globoko priklonijo, 
preden prosijo za ples. Ta običaj 
Pa angleška dekleta splaši.«

DOLGO SO GA LOVILI
V Noblestovvnu v Pensilvaniji 

(ZDA) je mnoliča ljudi tekla po 
ulicah In tulila. Iskala je nekega 
PhiUpa Magerja. ki je bil osum
ljen tatvine. Ljudje ga dolgo niso 
našli. Potem pa ga je nekdo ven
darle odkril: mož Je tekel v mno
žici zasledovalcev...

SAM SEBE JE NAZNANIL
Sef policije v Ringkoepengu na 

Danskem je sam sebe zalotil, da 
ni upošteval prometnih predpisov 
in je « tem povzročil težave v pro
metu. Zaradi tega je naročil svo
jemu namestniku, ki se je vozil 
z njim, naj ga takoj naznani. Mož 
je potem sam sebe obsodil na ka
zen 60 kron.

LETNI ODDIH V ZAPORU
Ameriška kaznilnica Beaver Hill 

Je prejela od svojega nekdanjega 
kaznjenca Howarda Brinksa, ki se 
je po odpustu Iz kaznilnice pobolj
šaš ter postal s časom ugleden me
ščan, v katerem proel, če kaznil
nica dovoli, da svoj tritedenski 
letni dopust preživi v Ječi. »Nikjer 
se nisem počutil tako prijetno kot 
pri vas,« pravi v svojem pismu. 
»Zgodnje vstajanje zjutraj, ureje
no življenje, nadalje to, da pri vas 
ni nobenega hrupa In divjanja, 
md je bilo všeč kot nikjer drugje. 
Za stanovanje ln hrano vam rad 
plačam dnevno 2» dolarjev,«

4500 metrov naftovoda
Koneo prihodnje pomladi bo

do začeli na terenu Poljske, po 
katerem bodo položili naftovod, 
ki bo po njem prihajala nafta I* 
Sovjetske zveze, z deli. Nafta 
Je namenjena za potrebe Polj
ske In Dr Nemčije. Naftovod v 
dolžini 4.500 km bodo gradili! 
Sovjetska zveza. Poljska, DR 
Nemčija, Češkoslovaška in Ma
džarska.

Naročajte se na 
»Zasavski tednik«

POROČIL SE 30 Z ENAJSTO 2EN0
Milijonar Manville, ki ima 65 let, se je prvi5 poročil 
pri 17 leiih - Ločitve so ga stale nad 750 milijonov 

dinarjev
Ameriški milijonar Tommy Manville je izjavil, da 

se bo v kratkem poročil. To bo že enajstič. Ima 65 let. 
Nevesta je 20-letna Nemka Christina Erdlen, ločenka in 
mati hčerke, ki ima 20 mesecev. V Združenih državah 
živi že tri leta.

Tommy Manville se je prvič poročil pri 17 letih. Nje
gova prva žena je bila baletka iz ansambla »Ziegfield 
Follies«. Ta zakon je trajal 11 let. Od tedaj se je ločil 
devetkrat. Osma žena je izgubila življenje pri neki 
avtomobilski nesreči v letu 1952.

Domnevajo, da so ločitve stale Manvilla nad 1,250.000 
dolarjev (nad 750 milijonov din!), toda ne ve se, koliko 
mora plačevati vsem svojim bivšim ženam. Njegova deseta 
žena Pat Gaston se je ločila 25. novembra 1957, po komaj 
sedmih mesecih zakona.

. ‘M i N V HAI.J41 KV ■/.. j

Skrivnost 
0 dveh bratov
»Leslie se še vedno udaja iluziji, da je bogata dedinja,- je dejal 

njen biat hladnokrvno. »Mislite, da bi moja sestra dovolila takšne po
skuse? Sest tisoč funtov! To je zame trenutno precej velika vsota! Ko so 
Blacka Satina v Draytcnovem handicapu skrajšali za celo glavo, sem jaz 
izgubil trikrat toliko! Edino, kur mi še preostane je, da pospešim poroko.«

/»Ni mogoče s posestvom v Yorkshireju ničesar doseči?«
Arthur je spačil obraz.
»Kupčija bi mi vrgla dvajset tisoč funtov, kajti prepričal sem se, da 

je v zemlji močan sloj premoga, toda drugi sin — vrag naj ga vzame! — 
mi je kupčijo preprečil.«

Dolg molk.
»In sedaj?« je vprašal Gilder.
»S svojo iznajdljivostjo sem prt kraju,« je zamrmral Gine. »Veste 

morda vi kaj pametnega?«
»Dovolite mi pet minut časa, da premislim,« je odgovoril predstojnik 

pisarne in se umaknil iz razkošnega prostora.
Ko se je vrnil v svojo pisarno, mu je stenotipistinja izročila neko 

pismo, ki je bilo nanj naslovljeno, napisala pa ga je pisanja nevajana 
poka. Pričel je brati:

»Njegova Visokost študira noč in dan neko knjigo, ki jo je dobila 
prefbiji teden iz Nemčije in ki mora bili zelo stara. Črke so namreč tako 
zamotane, da nisem n'rgel prebrali niti njenega naslova. Tudi londonski 
antikvariat mu je poslal načrt prejšnjega fo»sawayskega gradu. Mr. Al- 
ford je prodal faimo ■ Red Mr. Leonerdu (tu se je Gilder nasmehnil) za 
8.500 funtov. Mlss Gine je prišla včeraj na čaj, na‘o, nato pa odšla s 
svojim zaročencem v park na sprehod. Mnogo govorijo o .Črnem opatu'. 
Prvi ga je videl Thomas Elvin, malo prismuknjen sin kravjega pastirja, 
nato pa kramar Cartwrlght, obakrat pri razvalinah. Kupec posestva York- 
shlre je bil dvakrat na nasvet Mr. Alforda odklonjen. Ko sem serviral čaj. 
Je Vord Chelford izrazil željo-, da bi bila poroka oktobra, miss Gine pa je 
dejala, da bi ji bila poroka ljubša po božičnih praznikih. Potem je M. 
Alford predlagal, da bi se ureditev premoženjskega vprašanja prepustila 
notarjema Sampor & Howard, ki sta take posle opravljala že za umrlega

lorda CheJforda, toda njegova Visokost je za to določila Mr. Arthura Gi
ne ja. Več nisem mogel slišati, ker me je Mr. Alford odslovil. Miss Wenner, 
prejšnja tajnica, je včeraj prispela iz Londona, vendar je Mr. Alford 
ukazal, da ne sme prestopiti praga našega gradu...«

Se o drugih stvareh manjšega pomena je poročal vohun Fabrianu 
Gilderju, ki je imel še nekaj minut opraviti pri svoji pisalni mizi, potem 
pa se je spet vrnil v pisarno svojega šefa.

»Kaj imate?« je vprašal Gine, ko mu je uslužbenec predložil 
neko listino.

»Šestmesečna menica za sedem tisoč funtov. Pripisal sem tisoč 
funtov več, kot jih trenutno potrebujete. Z vašim in s podpisom lorda 
Chelforda postane menica suh denar.«

»Tega... tega ne tvegam,« se je upiral odvetnik.
»»Saj mu ni treba nositi na nos, da gre za podpis menice. Recite mu 

kar koli — saj ste iznajdljivi! Ali pa mu recite, da potrebujete njegov 
podpis, da rešite kakšen kos zemlje vaše sestre hipoteke.«

Gine se ni mogel odločiti in podpisati.
»In kaj bo tedaj, ko menica zapade?«
»V šestih tednih bo mož oženjen. Ce se vaš položaj medtem ne bo 

izboljšal, bo moral stvar prikriti in plačati. Nobenih pomislekov, mladi 
prijatelj! Saj vidite, da ste na robu prepada. In če zlomi vas, potem 
tvegam svojo eksistenco tudi jaz«

»Toda vaš položaj je boljši kot moj,« je godrnjal njegov delodajalec, 
ko je segel po peresu, da podpiše.

»Ker imam manjše izdatke!««
»Mogoče ml lahko vi posodite ta znesek?«
»Lahko, toda jaz znam z denarjem drugače ravnati kot vi. Ce bi 

vam ga posodil, bi bil moj denar slabo naložen.« mu je dejal Gilder 
brezobzirno.

Ko je za nekaj minut odšel iz pisnrne, se je spet vrnil tn vrata 
previdno zaprl.

»Poznate miss Wenner?« je vprašal potihoma.
»Da. Kaj pa želi j«
»»Rada bi z vami govorila o neki stvari. Ali je morda... hm, kakšna 

izmed vaših prijateljic?«
Arthur je odkimal.
»Ne, Spoznala sva se v Fossawayu — bila Je Chelfordova tajnica. Ali 

ne morete poizvedeti, kaj hoče,«
»Poskusil sem že, a brez uspeha. Ali naj Jo odslovim?«
Arthur Gine je nekaj trenutkov pomišljal.
»Boljše je, če ne. Pripeljite ml Jo!«
Takoj nato ga Je Mary Wenner pozdravila ln mu zaupno pokimala.
»Prijetno svidenje! Vsakokrat, kadar vas srečam, ste lepši!«
Ta poklon se je zdel mladi dami sam po sebi razumljiv. Sedla je 

kraj pisalne mize.
»Bila sem v Foesawayu,« Je začela.

»Vi, neumnica! Mislil sem, da ste stvar že pokopali. Sedaj morate 
biti pametni in pridni, kajti Chelford bo poročil mojo sestro.«

»To me ni presenetilo — saj sem vendar videla, kako spletate mrežo!« 
Položila je roke na njegove rame. »Arthur, sita sem tipkanja! Razen tega 
bi rada prisolila zaušnico temu nesramnemu Dicku Alfordu. 2e enkrat 
me je postavil pred prag, ko sem napravila nekemu možu ponudbo — 
sedaj pa tvegam to drugikrat. Povejte mi, ali se midva nisva vedno dobro 
razumela?«

Gine jo je osuplo pogledal.
»Arthur, ne odklanjajte moje ponudbe! Poročite me in prinesla vam 

bom doto, ki preseRa premoženje vaše sestre.«
Mož jo je gledal s strmečimi očmi.
Mary je prikimala.
»Poročite me in jaz vam bom pokazala mesto, Kj«’ ieži --atnajst 

ton zlata.«
8.

Petnajst ton zlata! Dva In pol milijona funtov šterlingovl
Arthur Gine ni upal verovati svojim ušesom.
Toda razgret obraz in bleščeče oči mlade plavolaske so Izdajale, da 

dekle misli resno.
»Petnajst ton zlata! Mary, alt ste znoreli?«
»Znorela...? Kmnlu boste svoje mnenje spremenili. Našla sem nam

reč chelfordski zaklad!«
Mož je z vso težo padel na stol. fJJegove oči so visele na njenih in 

strmele. Ni in ni mogel verjeti.
»Neumnost!« je končno izbruhnil. »Chelfordskega zaklada ni! Ker 

ste tako dolgo delali s Harryjem Chelfordom. ste sedaj znoreli z njim 
še vi!«

»Mislite? Vsekakor drž), do me Je ta človek pital tri leta od jutra do 
večera s to zadevo .da ne morem več videti nobenega pergamenta, ne da 
bi se mi vzdignilo. Toda nekega dne je prispela iz londonskega antikvariata 
pošiljka starih nnfrtov Chelfordburyja in Fos,sawuja, in ker nisem imela 
drugega delo — Harry je bil na potovanju — sem pričela načrte urejevati: 
na tretjem sem opazila nekaj, da so se mi Izbuljile oči.«

»In kaj Je bilo to?« je poizvedoval Arthur kolikor mogoče z ravno
dušnim glasom.

Gledala ga Je mirno in se smehljala.
»Preden bom to izdala, se mora še marsikaj zgoditi. Arthur, če vam 

darn zaklad ali del njega, ali me boste potem poročili?«
»Ze za pol milijona bi sc oženil z vami. pa če bi bili najgrša ženska 

na svetu. Nnmeslo toga pa sle zalo dekle...«
»Prihraniva te poklone za pozneje,« Je rekla tn Izvlekla Iz ročn« 

torbice neki papir.
Toda, če Je on pričakoval, da mu bo Izdala skrivnost cheldfordskeg* 

zaklada, se je zmotil. ___________
(Dalje prihodnji«

Stumjska
KNjiZNIOA 

V CELJU


